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Ziņojums par Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas un Balvu novada attīstības 
programmas projektu publiskās apspriešanas norisi 

Lēmumi par Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas līdz 2030. gadam (turpmāk – Balvu novada 
Stratēģija) un Balvu novada attīstības programmas 2021.-2027. gadam (turpmāk – Balvu novada Attīstības 
programma) projektu nodošanu publiskajai apspriešanai tika pieņemti 2021. gada 28. oktobra Balvu 
novada pašvaldības domes sēdē – “Par Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 2021.-2030. gadam 
projekta apstiprināšanu un nodošanu publiskajai apspriešanai” (protokols Nr. 14, 88. §) un lēmums “Par 
Balvu novada attīstības programmas 2021.-2027. gadam projekta apstiprināšanu un nodošanu publiskajai 
apspriešanai” (protokols Nr. 14, 89. §.) 

Publiskā apspriešana norisinājās no 2021. gada 12. novembra līdz 13. decembrim. Tā organizēta 
neklātienes formā (attālināti), ievērojot likuma “Covid-19 infekcijas izplatības pārvaldības likums” 
prasības. 

Paziņojumi par publisko apspriešanu un tās ietvaros plānoto sanāksmi tika publicēti (skatīt dokumentu 
sējumu “Pārskats par izstrādi”): 

 Balvu novada pašvaldības un bij. pašvaldību tīmekļa vietnēs; 
 Laikrakstā “Balvu Novada Ziņas” un laikrakstā “Vaduguns”; 
 Pašvaldības sociālo tīklu lapā platformā Facebook. 

Paziņojumi par publisko apspriešanu un dokumenta izdrukas tika izvietotas visās Balvu novadu 
veidojošās teritoriālās vienībās. Sabiedrības informēšanai par publisko apspriešanu Balvu novada 
pašvaldības informācijas kanālos tika izmantots informatīvs plakāts. 

Paziņojumi, ar dokumenta izstrādi saistītie materiāli, priekšlikumu sniegšanas iespējas bija pieejamas 
Valsts vienotajā ģeotelpiskās informācijas portālā www.geolatvija.lv – 
geolatvija.lv/geo/tapis#document_19513 un geolatvija.lv/geo/tapis#document_19514. 

Iepazīstoties ar plānošanas dokumentu projektiem, ikvienam bija iespēja iesūtīt priekšlikumus, tos: 

 ievietojot pastkastē Balvu novada pašvaldības administrācijas ēkas 1. stāvā; 
 sūtot pa pastu uz adresi: Bērzpils 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501; 
 sūtot elektroniski uz e-pasta adresi dome@balvi.lv. 

Priekšlikumu un atsauksmju sniegšanai varēja izmantot arī šim mērķim sagatavotu formu (izņemot 
iesniegšanai portālā geolatvija.lv): aizpildīšanai elektroniski interneta vidē un aizpildīšanai .*docx formātā. 

Iedzīvotājiem bija iespēja saņemt klātienes vai attālinātu konsultāciju par interesējošiem jautājumiem 
Balvu novada pašvaldības administrācijā. 

2021. gada 23. novembrī plkst. 17.30 MSTEAM platformā norisinājās tiešsaistes publiskās apspriešanas 
sanāksme, kurā piedalījās plānošanas dokumentu izstrādes konsultants SIA “METRUM”, Balvu novada 
pašvaldības speciālisti, deputāti, Latgales plānošanas reģiona pārstāvis, uzņēmēji un iedzīvotāji (skatīt 
sanāksmes protokolu 1. pielikumā). 

Publiskās apspriešanas ietvaros tika saņemti 24 rakstiski iesniegumi, ar kopskaitā 99 izteiktiem 
priekšlikumiem/iebildumiem. Tie tika iesniegti elektroniski, aizpildot priekšlikumu veidlapas vai iesūtot 
to uz pašvaldību norādīto e-pastu. Ziņojums par saņemtajiem priekšlikumiem un to ņemšanu vērā 
pievienots 2. pielikumā. 

Latgales plānošanas reģions (turpmāk – LPR) ar 2021. gada 10. decembra vēstuli sniedza pozitīvu 
atzinumu par Balvu novada Stratēģijas un Attīstības programmas projektu (skatīt 3. pielikumā). 

Kopumā veiktie redakcionālie precizējumi nemaina dokumentu būtību un nemaina stratēģisko ietvaru, 
līdz ar to nav nepieciešama projektu atkārtota publiskā apspriešana un nav nepieciešams pieņemt domes 
lēmumu par projektu nodošanu pilnveidošanai. Balvu novada Stratēģiju un Balvu novada Attīstības 
programmu virzīt domes lēmuma pieņemšanai par dokumenta apstiprināšanu. 

Ziņojumu sagatavoja: 
Balvu novada pašvaldības  
Attīstības plānošanas nodaļas teritorijas plānotāja Valda Vancāne  
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1. pielikums. Publiskās apspriešanas sanāksmes protokols 

 

Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas līdz 2030. gadam un Balvu novada attīstības 
programmas 2021.-2027. gadam projektu 

 
PUBLISKĀS APSPRIEŠANAS SANĀKSMES PROTOKOLS 

 

Neklātienē (attālināti) MSTEAM platformā 

2021. gada 23. novembrī 

Sanāksmes sākums: plkst. 17.30 
 

Darba kārtība: 
1. Informācija par Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas līdz 2030. gadam (turpmāk – Balvu 

novada Stratēģija) un Balvu novada attīstības programmas 2021.-2027. gadam (turpmāk – Balvu 
novada Attīstības programma) projektiem 

2. Diskusija un jautājumi 
 

Sanāksmi vada: Balvu novada pašvaldības Attīstības plānošanas nodaļas teritorijas plānotāja Valda 
Vancāne 

Sanāksmi protokolē: SIA “METRUM” projektu vadītāja, teritorijas plānotāja Vita Zuicāne 
 
Sanāksmē piedalās (MSTEAM platformā pieslēgušos dalībnieku saraksts): 

1. Sergejs Maksimovs, Balvu novada pašvaldības domes priekšsēdētājs 
2. Sandra Kapteine, Balvu novada pašvaldības domes priekšsēdētāja vietniece 
3. Daina Tutiņa, Balvu novada pašvaldības izpilddirektore 
4. Tamāra Locāne, Balvu novada pašvaldības izpilddirektora vietniece administratīvajos un finanšu 

jautājumos 
5. Jānis Bubnovs, Balvu novada pašvaldības izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un 

nekustamā īpašuma jautājumos 
6. Lonija Melnace, Balvu novada pašvaldības Attīstības un plānošanas nodaļas vadītāja 
7. Ingrīda Bernāne, Latgales plānošanas reģiona Attīstības plānošanas nodaļas vadītāja 
8. Dzintra Pipcāne, Vīksnas pagasta pārvaldes vadītāja 
9. Ilze Strupka, Vīksnas pagasta pārvalde 
10. Ziemeļlatgales partnerība (nav norādīts dalībnieka vārds, uzvārds) 
11. Skaidrīte Saleniece 
12. Ivars Saide 
13. Andris Slišāns 
14. Biruta Berkolde 
15. Kristaps Vanags 
16. Iluta Jaunžeikare 
17. Anželika Ločmele 
18. Biruta Berkolde 
19. Jānis Ločmelis 
20. Aija Mežale 
21. Ilgvars Bērziņš 
22. Biruta (nav norādīts uzvārds) 
23. Dace Dzērve 
24. Ludmila Beļikova 
25. Maruta Castrova 
26. Biruta Vizule 
27. Aldis Bukšs 
28. Edgars Kaļva 
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29. Iveta Socka-Puisāne 
30. Andris Zelcs 
31. Jānis Vancāns 
32. Inese (nav norādīts uzvārds) 
33. Anna (nav norādīts uzvārds) 
34. Iveta (nav norādīts vārds, uzvārds) 
35. Līga (nav norādīts uzvārds) 
36. Dalībnieks (nav norādīts vārds, uzvārds) 
37. Dalībnieks (nav norādīts vārds, uzvārds) 

 
1. Informācija par Balvu novada IAS un Balvu novada Attīstības programmas projektiem 

Balvu novada pašvaldības Attīstības plānošanas nodaļas teritorijas plānotāja Valda Vancāne atklāj 
sanāksmi, informējot par sanāksmes mērķi, tās norises kārtību un iespējām iesniegt priekšlikumus par 
izstrādātajiem plānošanas dokumentu projektiem. Dod vārdu Balvu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājam Sergejam Maksimovam. 

Balvu novada pašvaldības domes priekšsēdētāja Sergeja Maksimova ievadvārdi. 

V. Vancāne iepazīstina sanāksmes dalībniekus ar Balvu novada Stratēģijas un Balvu novada Attīstības 
programmas izstrādes konsultanta SIA “METRUM” pārstāvi Vitu Zuicānu, kuru aicina iepazīstināt ar 
izstrādātajiem plānošanas dokumentu projektiem. 

SIA “METRUM” projektu vadītājas, teritorijas plānotājas V. Zuicānes prezentācija. 
 

2. Diskusija un jautājumi 

A. Slišāns izsakās, ka ilgtspējīgas attīstības stratēģijā ir pārāk maz uzsvērts latgaliskās identitātes 
jautājums. Proti, dokumentā ir iekļauta informācija par to, ka tiek atbalstīts nemateriālais kultūras 
mantojums, taču, piemēram, nav iekļauta informācija par Balvu novadā esošo kultūrvēsturisko 
mantojuma telpu “Upītes”, neredzot konkrētus atbalsta pasākumus. Norāda, ka Upītes dokumentā pie 
pakalpojumu centriem ir sarakstā pie pārējām apdzīvotajām vietām, līdz ar to vienīgais plānotais 
nodrošināmais pakalpojumu apjoms ir ceļu uzturēšana. 

V. Vancāne komentē, ka no iedzīvotājiem tiek gaidīti priekšlikumi Rīcības un investīciju plānam. 

A. Slišāns atbild, ka tiks iesniegti rakstiski priekšlikumi, jo ir izstrādāts projekts, kuru Balvu novada 
pašvaldība tiek aicināta izskatīt un iekļaut plānošanas dokumentā. 

E. Kaļva izsakās, ka plānošanas dokumentos ir jāatspoguļojas konkrētiem risinājumiem. Tā, piemēram, no 
Balvu novada pašvaldības puses uzņēmējdarbības attīstībai tiek atvēlēti katru gadu 6000-8000 Eur. 
Dalībnieka ieskatā, rīcību daļā būtu jāiestrādā, ka pašvaldība šim mērķim piešķir, piemēram, 2-5 % gadā 
no kopējā novada budžeta. Otrs priekšlikums esot skatāms kontekstā ar visām jomām, t.i., jābūt skaidram 
risinājumam, atbildot uz jautājumiem –  ko mēs gribam darīt, cik daudz gribam darīt, un visam ir jābūt 
izmērāmam. Kā piemēru min uzņēmējdarbību, attiecīgi – ja gribam radīt gadā 1-2 jaunus uzņēmumus, tad 
ir jāsaprot, cik lielu finansējumu pašvaldība paredz piešķirt katram uzņēmumam. Komentē, ka, viņaprāt, 
Balvu novada pašvaldības budžets ir pietiekams, lai paredzētu 150 000 Eur lielu finansējumu 
uzņēmējdarbības atbalstīšanai. Norāda, ka prezentācijā norādītie projekti balstās uz LEADAR, ERAF un citu 
struktūrfondu līdzekļiem, bet no pašu finanšu resursiem tiek paredzēts nepietiekams ieguldījums. 

V. Vancāne komentē, ka apvienotajā Rīcības un investīciju plānā prioritāri ir iekļauti projekti nākamajam 
3 gadu periodam. 

E. Kaļva papildus komentē, ka iepriekšējā ilgtspējīgas attīstības stratēģijā bija norāde par to, ka mērķis ir 
saglabāt iedzīvotāju skaitu, bet nebija iekļauts mērķis, kas paredz jaunu iedzīvotāju piesaisti Balvu 
novadam. Izsakās, ka pašvaldībai ir daudz instrumentu, kā to izdarīt, piemēram, ir laba sporta 
infrastruktūra, uzņēmējdarbība, tādējādi tās ir tās lietas, kas var mudināt cilvēkus pārcelties dzīvot uz 
Balvu novadu. Uzsver, ja nebūs iedzīvotāju, tad nebūs arī attīstības. 
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A. Bukšs informē, ka Uzņēmējdarbības veicināšanas komisija aizsūtīs savus komentārus un priekšlikumus 
plānošanas dokumentiem, vienlaikus vēlas akcentēt dažus atsevišķu jomu jautājumus. Tā, ilgtspējīgas 
attīstības stratēģijā ir iekļauts, ka ir nepieciešams specializēties izglītībā, kas esot arī pareizais virziens, lai 
piesaistītu skolniekus arī no citiem novadiem, taču aicina Rīcības un investīciju plānā palabot, precizēt vai 
papildināt (piezīme: sanāksmes dalībnieka ieskatā, nemanīja konkrētu rīcību, kas izrietētu no Balvu novada 
Stratēģijā definētā redzējuma) plānotās aktivitātēs attiecībā uz minēto specializēšanos, jo tādā veidā būtu 
jau saprotamas rīcības, kā var nonākt līdz konkrētai specializācijai. Un, tādējādi atsevišķām skolām ne tikai 
saglabājot to eksistēšanu, bet arī paplašinot savas iespējas. Papildina ka to, visticamāk, varētu nodefinēt 
pašvaldības Izglītības pārvalde, nevis speciālisti no malas. 

A. Bukšs izsakās, ka ir saprotams, ka senioru īpatsvars novadā turpinās palielināties, līdz ar to būtu 
nepieciešami priekšlikumi – rīcības, kā risināt šo attīstības izaicinājumu. Attiecībā uz infrastruktūru norāda, 
ka novadam jādomā plašāk par velo infrastruktūras attīstību, proti, jaunu veloceļu izbūvi, t.sk. ne tikai par 
prioritāri attīstāmo posmā Balvi – Kubuli, bet arī par citām apdzīvotām vietām. Piemēram, Verpuļevu vai 
Baltinavu, kur velo kustība notiek gar skolu. Norāda, ka ne vienmēr vajag konkurēt par finansējuma 
piesaisti. Kā piemēru min Satiksmes ministrijas programmu par tranzītceļu/ielu infrastruktūras 
sakārtošanu, ko esot izmantojusi Viļakas pilsēta, bet neesot dzirdēts, ka pieteicās arī Balvi vai Baltinava. 
Tāpat min, ka novadā ir ciemi, kur nav nevienas ietves gar galvenajām ielām. Pievienojas arī A. Slišāna 
teiktajam, ka ilgtspējīgas attīstības stratēģijā iezīmējas latgaliskuma jautājums, bet nav ieraudzītas 
konkrētas veicamās darbības. 

V. Vancāne komentē, ka, runājot par veloceļiem, ir nepieciešams dokuments, kur ir noteiktas prioritātes 
un īstenojamās darbības, lai to izbūve tiktu sistemātiski plānota un realizēta. 

A. Bukšs piekrīt teiktajam, vienlaikus norāda, ka šādā gadījumā Balvu novada pašvaldībai ir jāizstrādā šāds 
dokuments. Min, ka arī atbilstoši Satiksmes ministrijas izsūtītajā materiālā par mikromobilitāti ir uzvērsti 
veloceliņi kā viena no galvenajām prioritātēm. Tas nozīmē, ka pašvaldībai ir jābūt gatavai apgūt 
finansējumu, kad parādīsies šāda iespēja. 

Tērzēšanas sadaļā sniegts viedoklis, ka Balvu novada Attīstības programmā ir jāparedz dokumenta 
izstrāde veloceļu infrastruktūras attīstībai. 

M. Castrova informē, ka arī plāno iesniegt priekšlikumus, bet, piekrītot iepriekšējiem runātājiem, izsakās, 
ka, lai sasniegtu jebkādu lielāku mērķi neatkarīgi no laika perioda, ir svarīgi, ka iedzīvotājiem ir redzams, 
kādā veidā notiek virzīšanās uz šo mērķu sasniegšanu. Norāda, ka dokumentos ir par maz vai nav norādes 
par sadarbību ar nevalstiskajām organizācijām vai sabiedrības iesaisti dažādos lēmumu pieņemšanas 
posmos. 

V. Vancāne komentē, ka 2023. gadā ir jābūt līdzdalības budžetam, līdz ar to nevalstiskās organizācijas un 
kopienas varēs pretendēt uz finanšu līdzekļiem, iesaistīties un īstenot savus projektus. 

M. Castrova izsakās, ka šādai konkrētai informācijai vajag būt izlasāmai, nevis vispārīgam vienam 
teikumam. 

V. Vancāne komentē, ka Rīcības un investīciju plānā iekļautajām aktivitātēm ir jāīstenojas iestāžu plānos. 
Balvu novada Stratēģijā un Attīstības programmā definētie stratēģiskie uzstādījumi ir vadmotīvs, atbilstoši 
kuram, jebkurai pašvaldības iestādei, nevalstiskajai organizācijai u.tml. ir jāplāno savas aktivitātes un 
projekti. 

Latgales plānošanas reģiona pārstāve Ingrīda Bernāne informē, ka līdz publiskās apspriešanas beigām tiks 
sagatavoti atzinumi par abiem izstrādātājiem plānošanas dokumentiem, bet aicina Balvu novada 
Attīstības programmā pie uzraudzības rādītājiem iekļaut bāzes vērtības, kuras nav norādītas apspriešanai 
nodotajā projektā. 

V. Zuicāne apstiprina, ka minētie rādītāji nav norādīti, jo kopējie dati nav pieejami pēc veiktās 
administratīvi teritoriālās reformas īstenošanas, tomēr, precizējot dokumentu, tie tiks iekļauti līdzšinējo 
novadu griezum, ja daļa no datiem netiks iegūstama apvienotā Balvu novada griezumā. 

A. Slišāns izsaka priekšlikumu, ka visi šie apspriežamie jautājumi būtu pārrunājumi, organizējot sarunas 
atsevišķi ar uzņēmējiem, kultūras darbiniekiem u.tml., jo viņa ieskatā, dokumentā trūkst konkrētības. Kā 
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otru lietu norāda to, ka ir ļoti grūti atrast izstrādātos plānošanas dokumentus Balvu novada pašvaldības 
mājas lapā. 

Tērzētavas sadaļā sniegts aicinājums izplatīt informāciju pašvaldības iestāžu lapās, pašvaldības Facebook 
kontā, t.sk. to darīt tiem, kuri piedalās šajā sanāksmē, kā arī izveidot šo dokumentu apspriešanas forumu 
pašvaldības tīmekļa vietnē. 

V. Vancāne apstiprina, ka pašvaldības mājas lapas struktūra rada problēmas informācijas sameklēšanai, 
taču pašvaldība ir rīkojusies, lai paziņojums par publisko apspriešanu un šo sanāksmi būtu publicēta mājas 
lapas sākumdaļā pie jaunumu sadaļas. Attiecībā uz Balvu novada Attīstības programmas detalizāciju 
norāda, ka tas ir vidēja termiņa plānošanas dokuments, kuras daļu “Rīcības un investīciju plāns” iespējams 
papildināt katru gadu. 

A. Slišāns vērš uzmanību, ka šobrīd runa ir par jaunizveidotu novadu, tādēļ sabiedrībai vienkāršā un 
saprotamā veidā ir jāsniedz redzējums par to, kā veidosies un kāds būs jaunais Balvu novads. 

A. Bukšs izsakās par datu pieejamību un to apkopošanu, kas ir ļoti būtiski, lai apzinātu esošo situāciju, 
noskaidrotu sev nepieciešamo informāciju, tādēļ aicina izvērtēt, vai varētu noteikt kā nepieciešamo 
virzienu – datu apkopošanu, jo, viņaprāt, pašvaldības administratīvie resursi ļauj veikt šādu darbu. 

S. Maksimovs komentē iepriekš izskanējušos jautājumus un priekšlikumus. Attiecībā uz uzņēmējdarbību 
un tās rezultatīvajiem rādītājiem norāda, ka Balvu novadā uz šo brīdi neviens uzņēmējs nav izmantojis 
Latgales ekonomiskās zonas iespējas, bet viņa kā pašvaldības vadītāja izaicinājums ir saistīts ar to, ka 
tuvāko gadu laikā šajā zonā būtu iekļauti 8-10 uzņēmēji. Attiecībā uz mazo ciemu attīstību komentē, ka, 
ja konkrētajā ciemā šobrīd nav paredzēti projekti, izmantojot struktūrfondu līdzekļus, tas nenozīmē, ka 
pašvaldība neplāno veikt aktivitātes, piemēram, centralizētās ūdensapgādes un kanalizācijas 
infrastruktūras izveidei vai uzlabošanai. Uzsver, ka vides kvalitātes aspekts ir ļoti būtisks visos normatīvu 
un plānošanas dokumentu līmeņos, tādēļ tas ir viens no prioritāriem uzdevumiem, kas pašvaldībai ir 
jārisina. Kā problēmu norāda, ka iedzīvotāji nelabprāt izmanto iespēju pieslēgties pie jaunizbūvētajiem 
inženiertehniskās apgādes tīkliem. 

Turpinot, piekrīt M. Castrovas teiktajam, ka Balvu novada Attīstības programmā pašlaik ir visai maz 
projektu Balvu pilsētai. Informē, ka tiek īstenotas vairākas aktivitātes Balvu muižas sakārtošanai, tomēr 
sākotnēji ir jābūt redzējumam, kā tiks apsaimniekota muižas teritorija un, kā tiks izmantots šis 
kultūrvēsturiskā mantojuma komplekss. Piekrīt, ka attiecībā uz latgalisko identitāti ir jābūt iekļautām kaut 
kādām konkrētām aktivitātēm, piemēram, pārrobežu programmu vai valsts investīciju projektu ietvaros. 
Min, ka Baltinava šogad ir sevi pieteikusi kā audēju kopiena. Atbalsta V. Vancānes viedokli, ka veloceļu 
infrastruktūras attīstības plānošanai jābūt sistemātiskai, tāpat izsakās, ka nepieciešams turpināt attīstīt 
velo maršrutus. 

Informē par citiem risināmiem jautājumiem kā ugunsdzēsības depo būvniecība, dzīvojamo māju un 
pašvaldības ēku siltināšanas projekti. Uzsver, ka ir jādomā par šobrīd ļoti aktuālām lietām, ar mērķi uzlabot 
novada iedzīvotāju dzīves kvalitātēm, bet vienlaikus ir jādomā arī ilgtermiņā – par to, kas varbūt šobrīd 
nešķiet realizējams. Tā, tiek minēta Naudaskalna lidosta, kas ir izmantojama mazajai aviācijai, t.sk. būtu 
veidojama kā industriālais parks. 

Kā nozīmīgs aspekts iedzīvotāju noturēšanai dzīvot Balvu novadā, tiek uzsvērts dzīvojamais fonds. Norāda, 
ka daudzos daudzdzīvokļu māju dzīvokļos neviens nedzīvo, tajā pat laikā Balvu pilsētā ir rindas uz 
pašvaldības dzīvokļiem. Tā rezultātā, uzņēmējiem rodas arī problēmas ar darbinieku trūkumu, jo 
potenciālajiem jaunajiem darbiniekiem nav pieejama dzīvesvieta pilsētā. Atbildot uz A. Slišāna jautājumu, 
informē, ka tiks turpinātas sarunas ar uzņēmējiem par problēmām un to iespējamajiem risinājumiem 
pašvaldības ikdienas darbā, kā arī organizētas tikšanās pagastos ar iedzīvotājiem. Piebilst, ka jebkurai 
aktivitātei un projektam ir jāparedz finansējums, atbilstoši iespējām un to avotiem. 

A. Bukšs komentē, ka, iespējams, no Rīcības un investīciju plāna nesaprata, vai ir plānota jaunu mājokļu 
būvniecība. 

V. Vancāne atbild, ka plānā ir paredzēta šāda aktivitāte ar finansējuma apjomu 5 miljoni eiro. 
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Balvu novada pašvaldības domes priekšsēdētāja vietniece Sandra Kapteine informē sanāksmes 
dalībniekus par dažādu jomu (māju un pašvaldības ēku siltināšana, transports infrastruktūras un 
meliorācijas sistēmu sakārtošanu, kultūras pieminekļu pārņemšanu pašvaldības pārziņā) aktuālajiem 
projektiem un nepieciešamajām aktivitātēm. 

 

V. Vancāne sanāksmes noslēgumā atkārtoti aicina iesniegt rakstiskus priekšlikumus. Izsaka pateicību 
dalībniekiem par piedalīšanos un slēdz sanāksmi. 

 
Sanāksme slēgta plkst. 20.03 
 
 
Sanāksmes vadītājs                              V. Vancāne 

 
Sanāksmes protokolētājs                    V. Zuicāne 
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2. pielikums. Ziņojums par saņemtajiem priekšlikumiem un to ņemšanu vērā 
 

Nr.  
p.k.  

Priekšlikuma iesniedzējs, 
saņemšanas veids 

Priekšlikums vai iebildums 
Priekšlikums ņemts vērā/nav ņemts vērā, 

pamatojums, projekta attiecīgā  
punkta galīgā redakcija 

1.   Fiziska persona (iedzīvotājs) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

 Lūdzu precizēt stratēģijas nosaukumu uz Balvu novada ilgtspējīgas 
attīstības stratēģija no 2022. gada 

 Lūdzu precizēt attīstības programmas nosaukumu uz Balvu novada 
attīstības programma 2022.-2027. gadam 

Ņemts vērā. Balvu novada pašvaldībai 
konsultējoties ar jomas atbildīgajām 
institūcijām, Balvu novada Stratēģijai noteikts 
īstenošanas termiņš no 2022. gada, bet Balvu 
novada Attīstības programmai noteikts 
īstenošanas termiņš no 2022.-2027. gadam. 

2. Fiziska persona (pašvaldības 
speciālists) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Rīcības un investīciju plāna punktā A4.2.1.1. Pašvaldības autoceļa Kaši-
Surikova atjaunošana (Covid-19 infekcijas izplatības seku pārvarēšana), 
precizēt indikatīvo summu pēc noslēgtā līguma. Būvdarbu līguma 
summa 176 361,65 Eur ar PVN. Attiecīgi - pašvaldības līdzfinansējums 
– 26454,25 Eur, cits finansējums – 149907,40 Eur. Būvdarbi pabeigti 
2021. gadā. 

Ņemts vērā. Precizēta informācija par 
finansējumu. 

3. Fiziska persona (iedzīvotājs) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Prioritāte: Novada konkurētspējas palielināšana 
Rīcības virziens 1: “Kompetences 21. gs. darba tirgum” 
Rīcības virziens ir vērsts uz Balvu novada kā Ziemeļaustrumu Latvijas  
izglītības centra nostiprināšanu 

Pilnībā piekrītu šim formulējumam ar iekļauto “Balvu novada kā  
Ziemeļaustrumu Latvijas” virziena, pamata nosaukumu un "Plašais  
izglītības institūciju tīkls sniedz būtiskas iespējas snigt izglītības 
pakalpojumus Ziemeļaustrumu Latvijas reģiona iedzīvotājiem.” 
 
Nekādā gadījumā nepiekrītu: 
RV7:Balvu novads kā Latgales pārrobežas sadarbības centrs. 
(????????) 

RV6: 
“Ziemeļlatgales kultūras mantojuma izmantošana tūrisma produktu 
attīstīšanai” un “Rīcības virziens 6”: 

“Ziemeļlatgales kultūras mantojuma izmantošana tūrisma produktu 
attīstīšanai ”Prioritāte ir vērsta uz novada kultūras mantojuma 

Viedoklis pieņemts zināšanai. Sniegts 
skaidrojums. 

Priekšlikumā paustais attiecas uz spēkā esošo 
Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģiju, 
nevis jauno, publiskajai apspriešanai nodoto 
Balvu novada Stratēģijas projektu. 

Līdzšinējā un spēkā esošā līdz 01.07.2021. 
pastāvošā Balvu novada ilgtspējīgas attīstības 
stratēģija tika izstrādāta 2013.-2014. gadā, 
izvērtējot tā brīža esošās pašvaldības problēmas 
un attīstības tendences, pamatojoties uz kurām 
tika iezīmēts pašvaldības ilgtermiņa attīstības 
redzējums, stratēģiskie mērķi un attīstības 
prioritātes. 

Šajā ilgtermiņa dokumentā noteiktajiem 
stratēģiskajiem mērķiem tika noteikti ilgtermiņa 
sasniedzamie rezultāti jeb teritorijas attīstības 
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popularizēšanu un komercializēšanu ar tūrisma palīdzību. Unikālie    
Ziemeļlatgales kultūras cilvēki ir resurss, kurš dod iespēju attīstīt 
eksportspējīgus tūrisma produktus””. 

(Pilnīgs nonsens! Neviens šo nepirks... mūsdienās, tas lielāko daļu 
tūristu vairs nepiesaista. Kur visā šajā (pseidolatgales) produktā pazūd 
Balvi? Vietējie kultūras cilvēki (visu cieņu) protams ir resurss, bet nu 
ļoti vājš un uz šauru interesentu loku orientēts.) 
 
Nepiekrītu arī par šo, jo te nav nekas pateikts ar ko pelnīsim 
(stabulēsim un sitīsim bungas amatieru līmenī) un kur tad ir Balvu 
novada tūrisma maršruti (redzu tikai mistisku nevienam nesaprotamu 
Ziemeļlatgali un Latgali no kuras šeit Balvos maz, kas ir sastopams...): 
“Iespējamās aktivitātes: 
1.Sadarbība ar blakus esošiem novadiem Ziemeļlatgales vienotā  
tūrisma maršuta izveidošanai; 
(Kas ir šī Ziemeļlatgale?) 
2.pilsētas un pagastu teritoriju unikālo iezīmju un vērtību saglabāšana; 
(kādu vērtību?) 
3.nemateriālā kultūras mantojuma saglabāšana un popularizēšana;  
(nesaprotama aktivitāte... Vai dzīvosim brīvdabas etnogrāfiskajā 
muzejā?) 
4.kultūras infrastruktūras sakārtošana un attīstība; 
(Par kādu kultūras infrastruktūru iet runa?) 
5.kultūras pasākumu organizēšana un mārketings;  
(20 gadus dzīvojot Balvos ne ar kādu profesionālu mārketingu neesmu 
sastapies... padomājiet!) 
6.dabas teritoriju pārdomāta iekļaušana tūrisma projektos;  
(izzāģēto mežu, izmirušo ciemu un aizlaisto pļavu apskatei...) 
7.rezidenču  piedāvājums  radošo  profesiju  pārstāvjiem,  lai  veicinātu  
atgriešanos  vai pārcelšanos uz Balviem""  
(Jūs paši atgrieztos???) 
TUKŠA SALMU KULŠANA! Vai politiski angažēts pasūtījums 
1. iebildums: 
Mēs attīstām Balvu novadu kā Ziemeļaustrumu Latviju vai etnogrāfisko 
muzeju kā Ziemeļlatgales kultūras mantojumu? 

rādītāji. Pašvaldība minēto rādītāju izvērtējumu 
veica reizi trijos gados, sagatavojot pārskata 
ziņojumu par plānošanas dokumenta ieviešanu, 
lai raksturotu sociāli ekonomisko situāciju 
novadā kopumā un konstatētu pārmaiņas 
novadā. 

Jaunizveidotā Balvu novada Stratēģijas izstrādes 
gaitā tika izvērtēti visi līdzšinējie jauno novadu 
veidojošo pašvaldību (Balvu, Baltinavas, Rugāju, 
Viļakas) ilgtspējīgas attīstības stratēģijas, darba 
rezultātā nosakot jaunā Balvu novada ilgtermiņa 
attīstības ilgtermiņa attīstības redzējumu, 
mērķi, prioritātes un telpiskās attīstības 
perspektīvu. Ievērojot pēctecības principu, 
dokumentā saglabāti tie politiskie uzstādījumi, 
kuri joprojām ir aktuāli un risināmi arī turpmāk 
vēlamajām situācijas pārmaiņām jaunajā Balvu 
novadā. 
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Kur tad paliek Balvi kā unikāla tūrisma vieta? Jeb ir tikai Ziemeļlatgales 
kultūras vide un valoda? 

Kur Jūs redzat Balvu pilsētu ar attīstītu tūrisma infrastruktūru, 
viesnīcām ezeru krastos, maziem krodziņiem sakoptās ielās, lieliem vai 
maziem kultūras pasākumiem ar pasaulē zināmu zīmolu reklāmām? Es 
šajā Jūsu attīstībā neredzu, par ko ciemiņi no tuvākajām vai tālākajām 
valstīm būtu ar mieru šeit atstāt savu naudu... un ko nebūtu redzējuši 
citur, lai ieteiktu saviem draugiem un paziņām. 

2. iebildums: 

Kāda var būt sadarbība ar Krieviju vai Baltkrieviju? Jūs tagad ņemsieties 
atrisināt visas Latvijas/Eiropas problēmu? 

3. iebildums: 

"Novada specializācija: dabas resursu ieguve un pārstrāde, 
lauksaimniecība, kokapstrāde un loģistika" 

Tiešam? (Kūdru drīz neraksim ES aizliegs un kur, tad ir tā kokapstrāde 
un loģistika? Kas nozaga dzelzceļu??? Lauksaimniecību mūsu pašu 
bāļiņi Rīgas ministriju koridoros drīz likvidēs....) 

4. iebildums: 

"Pakalpojumu specializācija: izglītība..." 

(Kuri tie būs, kas tajās skolās mācīsies? Valsts politika ir tieši pretēja... 
Mani mazbērni un daudzu citu bērni un mazbērni nebrauks no 
ārzemēm te mācīties nekad...) 

5. iebildums: 

"Tūrisma specializācija: Ziemeļlatgales kultūras centrs"  

(Jābūt Ziemeļaustrumu Latvijas kultūras centrs. Vai labāk Balvu novada 
kultūras centrs. 

Cik lielu finansiālu ieguldījumu tajā vēl vajadzēs? Vai nav tā kā par 
daudz? Cik šis centrs ir atpelnījis???? Kad sāksim pelnīt?) 

6. iebildums: 

"Pašvaldības specializācija: pārrobežu sadarbība Balvu novada  
atrašanās Krievijas pierobežas teritorijā, kā arī ģeogrāfiskais tuvums  
Igaunijas, Lietuvas un Baltkrievijas teritorijām sniedz lieliskas iespējas 
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iesaistīties pārrobežu projektos. Balvu novada pašvaldība sevi redz kā 
neatņemamu sadarbības partneri pārrobežu sadarbības projektos. Utt.  

(Jūs sakāt Krievijas un Baltkrievijas!!!??? Jūs nomainīsiet tur esošos 
noziedzīgos režīmus un sadarbosieties??? Varbūt atklāsim Putina vai 
""Batjkas" tautu draudzības namu un kopā svinēsim 9. maiju...?) 

7.iebildums: 

Vadlīnijas apdzīvojuma attīstībai: 

1.jāveicina Latgales tradicionālās  apdzīvojuma  struktūras  saglabāšana  
un attīstība, revitalizējot esošās apdzīvotās vietas un izvairoties no 
jaunu apdzīvoto vietu veidošanās teritorijās, kur nav nodrošināta 
vismaz minimālā nepieciešamā sociālā un inženiertehniskā 
infrastruktūra;  

(Šeit Jūs runājat par Latgali, atkal!!! Kur tad paliek Balvu novads?) 

2.jāizvairās no apdzīvoto vietu nepamatotas izplešanās uz dabas 
teritoriju rēķina, jāpanāk optimāla iedzīvotāju un apbūves blīvuma 
paaugstināšana pilsētās un ciemos; 

(KĀPĒC?) 

3.katras apdzīvotās vietas plānojumam jāveicina dzīves vides kvalitātes 
paaugstināšanās ne tikai vietējā pašvaldībā, bet visā reģionā,  
sabalansējot gan iedzīvotāju intereses, gan ekonomiskās izaugsmes 
iespējas, gan dabas un kultūrvides aizsardzības prasības. (Kādā veidā 
Jūs paaugstināsiet dzīves vides kvalitāti, ja to esat jau sākuši graut, 
uzliekot dīvaino ceļa zīmes klonu (visu cieņu, vienam no daudzajiem 
latviešu valodas dialektiem, bet tas nevar nekādi attiekties uz visu 
Balvu novadu...), pie iebraukšanas Balvu novadā???)". 

"Viss ko gribējās teikt pateicu augstāk minētajā!" 

4. Fiziska persona (pašvaldības 
speciālists) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Pašreizējās situācijas analīze, 17. lpp., kultūras infrastruktūras kartē 
nav atzīmēta Bērzpils brīvdabas estrāde. Lūdzu labot. 

Ņemts vērā. Precizēta karte „Kultūras 
infrastruktūra”. 

5. Fiziska persona (pašvaldības 
speciālists) 

Pašreizējās situācijas analīze. Kultūras infrastruktūras kartē, 17. lpp., 
iezīmēt brīvdabas estrādes Viļakā, Žīguros, Bērzkalnē, Egļuciemā, 
Baltinavā un Vectilžā. 

Ņemts vērā. Precizēta karte „Kultūras 
infrastruktūra”. 
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Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

6. “Ziemeļlatgales Biznesa un 
tūrisma centrs” 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Balvu novada attīstības programma 2021.-2027.gadam, (57) Iznākuma 
rezultātu rādītāji, RV5.1. rādītāju Organizēto uzņēmējdarbības grantu 
konkursu skaits aizstāt ar - Saņemto grantu skaits uzņēmējdarbības 
atbalsta pasākumos 

Ņemts vērā. Mainīts rādītājs atbilstoši 
priekšlikumam. 

7. “Ziemeļlatgales Biznesa un 
tūrisma centrs” 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Attīstības programmas Iznākuma rezultātu rādītājos (57) RV6.1. abus 
tūrisma rādītājus nomainīt ar šādiem: Tūrisma pakalpojumu sniedzēju 
skaits un Apmeklējumu skaits tūrisma objektos. 

Ņemts vērā. Mainīts rādītājs atbilstoši 
priekšlikumam. 

8. “Ziemeļlatgales Biznesa un 
tūrisma centrs” 
Elektroniski uz e-pastu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 
16. lpp. 69. punkts 
Trīs nozares ir saistītas ar novada dabas bagātībām – mainīt uz “Četras 
nozares ir saistītas ar...” (jo arī tūrisma nozare ir vislielākajā mērā 
saistīta ar dabas resursiem – visi aktīvā atpūtas uzņēmumi to izmanto, 
atvērtās lauku saimniecības, dabas objekti)!) 

Ņemts vērā. Precizēts 69. punkts. 

41. lpp. kartē 
1) Kāpēc atpūtas un rekreācijas areāls ir iezīmēts pie zaļā ceļa posmā 

Vīksna-Kuprava???? Ir kāds pamatojums? Šobrīd nesaskatu nekādu 
potenciālu šī areāla attīstībai tūrismam, izņemot Sprogu ezera tiešo 
apkārtni. 

2) Ja skatāmies no zaļā ceļa potenciālās attīstības iespējām, tad 
tūrismam varētu iezīmēt Kubulu apkārtni, Vīksnas ciemu, Žīgurus, 
Borisovu. 

3) Atpūtas un tūrisma areāls būtiski attīstās jau šobrīd arī ap Tilžas, 
Briežuciema un Upītes ciemiem! Papildināt kartē. 

Ņemts vērā. Kartoshēmā precizētas areālu 
robežas. 

42. lpp. 
Būtiski norādīt arī uz funkcionālu tūrisma galamērķu veidošanos: 
1) Ziemeļlatgales kontekstā svarīgi ir ietvert pašreizējā Ludzas novada 

Kārsavas, Salnavas, Ruskulovas apkārtni; 
2) Lubāna mitrājā veidojas funkcionālais tūrisma galamērķis, ietverot 

Bērzpils, Krišjāņu un Rugāju pagastus. 
 

 

Ņemts vērā. Precizēts, papildinot to ar 
219. punktu: 

„Tūrisma jomā nozīmīga loma ir funkcionālu 
tūrisma galamērķu veidošanai. Tas ir dabas 
liegums „Lubānas mitrājs”, kas ietver Balvu 
novada Bērzpils, Krišjāņu un Rugājus pagastu, 
bet Ziemeļlatgales kontekstā būtiska sadarbības 
saite Balvu novadam ir ar Ludzas novada 
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Kārsavas novada Kārsavas, Salsnavas un 
Ruskulovas apkārtni”. 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 
5. lpp. 12. punkts 
Pēc tūrisma info centru apkopotajiem datiem populārākie objekti ir 
Viļakas Jēzus Sirds Romas katoļu baznīca, Rančo “Ozolmājas”, Balvu 
Novada muzejs, zs “Kotiņi”, Rekovas dzirnavas, Ik Kolnasāta, Plosts 
“Vilnītis”, veikparks Balvu ezerā. Mainīt tekstā! 

Ņemts vērā. Precizēts 12. punkts, izsakot to 
šādā redakcijā: 

„Tūrisms: populārākie objekti ir Viļakas Jēzus 
Sirds Romas katoļu baznīca, Rančo „Ozolmājas”, 
Balvu novada muzejs, zemnieku saimniecība 
„Kotiņi”, Rekovas dzirnavas, individuālais 
komersants „Kolnasāta”, Plosts „Vilnītis”, 
veikparks Balvu ezerā u.c. Novadā izveidoti 
vairāki velo maršruti, tai skaitā to šķērso „Zaļais 
ceļš Rīga – Pleskava”.” 

5. lpp. 13. punkts 
Funkcionālais tūrisma galamērķis kopš 2016. gada Ziemeļlagale – 
esošā Balvu novada teritorija + Kārsavas apkārtne Funkcionālais 
tūrisma galamērķis kopš 2016. gada Lubāna mitrājā “Lubāna ezera 
tūrisma galamērķis” – esošā Balvu novada teritorija + teritorijas no 
Madonas, Lubānas, Rēzeknes, Varakļānu novadiem. 

Ņemts vērā. Precizēts 13. punkts, papildot to ar 
teikumu: 

„Funkcionālais tūrisma galamērķis kopš 
2016. gada ir Ziemeļlatgale, ko veido Balvu 
novada teritorija un Ludzas novada Kārsavas 
apkārtne, un dabas liegums „Lubāna ezers”, ko 
veido Balvu novada un Madonas, Rēzeknes un 
Varakļānu novada teritorijas daļas.” 

24. lpp. pie rezultatīvajiem rādītājiem 

RV6.1. Tūrisma infrastruktūra un konkurētspējīgs piedāvājums 
Apmeklētāju skaits tūrisma informācijas centros – šis rādītājs objektīvi 
nenorādīs uz tūrisma nozares attīstības tendenci pilnvērtīgi, jo: 
1) TIC kā fiziskās vietas, kur iegūst tūrisms informāciju, loma mazinās 

pēdējos gados; 
2) ne visi, kas apmeklē tūrisma uzņēmumus, izmanto TIC 

pakalpojumus; 
3) attīstoties IT risinājumiem, arvien vairāk informācija ir pieejama (un 

pie tā tiek strādāts no TIC puses) tiešsaistē (novada tūrisma 
mājaslapa un tās attīstība, tūrisma uzņēmumu/objektu info 
pieejamība google maps, balticmaps.eu, navigācijas programmās 
(google maps, waze u.c.), rezervēšanas un ieteikumu platformās 
(booking, aribnb, tripadvisor u.c.). 

Ņemts vērā. Mainīts rādītājs uz „Tūrisma 
pakalpojumu sniedzēju skaits”, papildinot ar 
rādītāju „Apmeklējumu skaits tūrisma 
objektos”. 
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Priekšlikums – šo rādītāju aizstāt ar “tūrisma pakalpojumu sniedzēju 
skaits” un tā pieaugums! Šos datus var sniegt ZLBTC – tie pakalpojumu 
sniedzēji, kas ir ietverti publiskajās tūrisma datu bāzēs – portālos, 
drukas kartēs u.tml. 

Par Rīcības un investīciju plānu: 

RV6.1. TŪRISMA INFRASTRUKTŪRA UN KONKURĒTSPĒJĪGS 

PIEDĀVĀJUMS 

Priekšlikums – šai sadaļā pie atbildīgajiem/sadarbības partneriem likt 

klāt arī Attīstības plānošanas nodaļu, jo daļu šo aktivitāšu var tikt 

īstenotas arī apjomīgu pašvaldības t.sk. pārrobežu projektu rezultātā. 

Ņemts vērā. Precizēta aile „Atbildīgie par 
īstenošanu/sadarbības partneri”. 

A6.1.1.1. 

Kāpēc pie plānotā rezultāta minēts “Latgales reģiona un... “? 

Ņemts vērā. Precizēts, svītrojot „Latgales 
reģiona un”. 

A6 1.3.3. 

Vai šim konkursam šeit tiešām ir jābūt?! Kā svarīgs ilgstpējīgas 
attīstības veicinātājs? Ja pareizi atceramies, tad darba grupā tas tika 
izdiskutēts un dzēsts no šīs sadaļas. Drīzāk tas ir pašvaldības, pagastu 
publicitātes pasākums, jo konkursā novērtētās lauku sētas bieži vien 
nav gatavas un neplāno uzsākt darbību lauku tūrismā! Konkursu var 
organizēt Nekustamo īpašumu nodaļa, pagastu pārvaldes, Sabiedrisko 
attiecību nodaļa. 

Šajā vietā piedāvājam sekojošo: 

Interaktīvu vides objektu maršruta izveidi pa Balvu novada teritoriju 
novada atpazīstamības veicināšanai (Starptautiski atzītu mākslinieku 
veidotas skulptūras-vides&mākslas objekti) – EUR 210 00 – 
pašvaldības budžets/pārrobežu projekti – ZLBTC un Attīstības nodaļa 

Daļēji ņemts vērā. Aktivitāte „Sakoptas vides un 
sētas popularizēšana, lauku tūrisma attīstības 
veicināšana” dzēsta, projekta ideju „Konkursa 
„Sakoptākais īpašums” realizēšana, sakoptas 
vides un sētas popularizēšana, veicinot kopienas 
saliedētību” pārceļo uz VTP1 „Sabiedrība” 
aktivitāti A1.4.1.1. „Iedzīvotāju saliedēšanas 
aktivitāšu un tradicionālo svētku pasākumu 
organizēšana, sekmējot dažādu paaudžu 
saliedētību un savstarpējo sadarbību”. 

Projekta ideja par interaktīvu vides objektu 
maršruta izveidi nav iekļauts Rīcības un 
investīciju plānā kā atsevišķs projekts. Plānā ir 
iekļautas aktivitātes jaunu tūrisma maršrutu 
izveidei, gan atpazīstamības veicināšanai. 
Priekšlikumā iekļautais priekšlikums var tikt 
izskatīts plānošanas dokumenta īstenošanas 
gaitā, aktualizējot Rīcības un investīciju plānu. 

A6 1.3.4. 

Pilnīgi noteikti šeit pie atbildīgajiem/sadarbības partneriem jāliek DAP 
un arī LVM, kuru apsaimniekošanā un atbildībā ir daudzas dabas 

Ņemts vērā. Precizēta aile (A6.1.3.3.) „Atbildīgie 
par īstenošanu/sadarbības partneri”. 



14 

teritorijas un ĪADT/Natura 2000 dabas tūrisma attīstībai jābūt dabas 
aizsardzības plāniem! Piemēram, Balvu Vecais parks ir LVM 
apsaimniekota teritorija un viņiem nav plānu tās attīstībai rekreācijai, 
bet pašvaldība, pārņemot apsaimniekošanu, varētu to darīt. 

A6 1.3.5. – Kas šeit tieši domāts? – LV mērogā Veselības tūrisms tiek 

saistīts ar dabas dziednieciskajiem resursiem un medicīnas iestādēm 

un to eksporta pakalpojumiem, vai mums tas ir aktuāli? Sanatorija? 

Kūrorta statuss? Iespējams, tikai Balvu&Gulbenes Slimnīcu apvienības 

kontekstā varētu būt, bet vai viņiem ir plānots attīstīt 

veselības/medicīnisko tūrismu. Ja šeit bija domāts veselības tūrisms 

kā SPA, pirtis u.tml., tad to varētu saukt par labjūtes tūrismu un tas 

iekļautos 1.3.2. un nav nepieciešams veidot īpašu sadaļu šai tēmai, kas 

ZL tūrisma produktu kontekstā nav dominējošā. 

Nav ņemts vērā. 

Saskaņā ar likumu „Tūrisma likumu” (1998), 
veselības tūrisms ir tūrisma veids, kura mērķis ir 
organisma vispārējā stāvokļa un labsajūtas 
uzlabošana, profilakse, diagnostika, ārstēšana 
un rehabilitācija, izmantojot arī dabas 
dziednieciskos resursus, lai gan publiskajā vidē 
publicētie pētījumu secinājumi attiecībā uz 
veselības un medicīnas (Latvijas normatīvajos 
aktos nav sniegts skaidrojums) terminu 
lietojumu liecina, ka tie tiek lietoti bez 
pamatojuma. Iemesls – nozaru un to 
terminoloģiskās atšķirības, vēsturiskie procesi, 
kā arī trūkst definīcijas valsts un nozares 
oficiālajos informācijas avotos1. Normatīvajos 
aktos nav definēts arī „labjūtes tūrisms”. 

Rīcības un investīciju plānā aktivitāte A6.1.3.4. 
„Veselības tūrisma attīstības atbalstīšana un 
veicināšana” ir iekļauta, lai rastu iespēju izvirzīt 
projekta idejas plašākā spektrā. 

RV5.1. Uzņēmējdarbībai nepieciešamā infrastruktūra un atbalsta 
pasākumi 

 Priekšlikums – šai sadaļā pie atbildīgajiem/sadarbības partneriem 
likt klāt arī Attīstības plānošanas nodaļu, jo daļu šo aktivitāšu var 
tikt īstenotas arī apjomīgu pašvaldības t.sk. pārrobežu projektu 
rezultātā; 

 A5.2.1.3. Biznesa ideju grantu konkurss – EUR 360 000 pašvaldības 
budžets (7 gadi x 60 000 EUR katru gadu)? 

 

 
 Ņemts vērā. Precizēta aile „Atbildīgie par 

īstenošanu/sadarbības partneri. 
 
 

 Sniegts skaidrojums. Biznesa ideju  grantu 
konkursam 3 gadu posmā paredzēts 60 tūkst. 

 
1 www.bvef.lu.lv/fileadmin/user_upload/lu_portal/projekti/bvef/konferences/76.konference/Prezentacijas__turisma_sekcija/Armands_muiznieks_Veselibas_turisms_un_medicinas_turisms.pdf 
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 A5.2.1.4. Mazās un vidējās uzņēmējdarbības, t.sk. mājražošanas 
atbalsta sistēmas izveidošana/ pilnveidošana 500 000 EUR Latvijas 
– Krievijas pārrobežu projekta ietvaros; 

 

 

 

 A5.2.1.5. Publiskās un privātās partnerības veicināšana – 50 000 
LEADER projekts (ELFLA) – pašvaldības budžets līdzfinansējums; 

 

 

 
 A5.2.2.1. Mārketinga pasākumi novada tēla popularizēšanai un 

investīciju vides attīstībai novadā 250 000 EUR Pašvaldības 
budžets/ES struktūrfondi. 

EUR finansējums ik gadu, kopsummā 180 000 
EUR. 

 Daļēji ņemts vērā. Precizēts finansējuma 
summas apmērs aktivitātē A5.2.2.2. 
„Pašvaldības konkursu rīkošana 
uzņēmējdarbības attīstībai (mazo uzņēmēju, 
mājražotāju, amatnieku atbalstam)” ietvertā 
projekta „Dzīvesveida, sociālā, hobija 
uzņēmējdarbības atbalsts”, nosakot to 
300 000 EUR apmērā. 

 Sniegts skaidrojums. Par priekšlikumā 
minētās partnerības veicināšanu atbildīgā 
institūcija ir Finanšu ministrija, uzraudzība – 
CFLA.  Projekts iekļaujams pēc konkrētas 
ieceres detalizētas izstrādes. Nav LEADER 
programmas projekts. 

 Daļēji ņemts vērā. Precizēts finansējuma 
summas apmērs aktivitātē A5.2.2.1. „Novada 
uzņēmēju popularizēšana vietējā un Latvijas 
mērogā (Uzņēmēju dienas, Vietējo lauku labu 
tirdziņi utt.)” ietvertā projekta 
„Uzņēmējdarbības attīstības veicināšana”, 
nosakot to 200 000 EUR apmērā. 

9. Lazdukalna pagasta pārvalde 
(pašvaldības darbinieks) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

Valsts vietējais autoceļš: V463 Pāliņi – Gailīši/ Priekšlikums ir tāds, ka 
būtu nepieciešams finansējums šīm ceļam, jo šis ceļš, Pavasarī un 
Rudenī katru gadu ir sliktā stāvoklī un šīm ceļam būtu nepieciešams 
Asfalta melnais segums, šī ceļa kvalitāti ir nepieciešams uzlabojot, jo 
blakus tam atrodams vairāki nozīmīgi novada uzņēmumi, kas 
nodrošina darbavietas vietējiem iedzīvotājiem un rada papildus 
ieņēmumus novadam. 

 

 

 

Daļēji ņemts vērā. Precizēts aktivitātes A4.2.1.1. 
„Pašvaldības autoceļu tīkla saglabāšana, ceļu 
pārbūve, kvalitātes un drošības uzlabošana 
lauku teritorijās” projekts, pārsaucot to no „Ceļu 
pārbūve” uz „Pašvaldībai nodoto valsts vietējo 
autoceļu pārbūve”. Konkrētu autoceļu pārbūves 
projekti iekļaujami investīciju plānā pēc visu 
autoceļu izvērtējuma veikšanas un lēmuma 
pieņemšanas par to pārņemšanu. 
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Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Lazdukalna pagasta pārvaldes ēku būtu nepieciešams siltināt! Šī ēka 
atrodas blakus pagasta pārvaldei, kā arī šajā ēkā atrodas Lazdukalna 
bibliotēka, pašvaldības telpas un pašvaldību dzīvokļi. Ēku būtu 
nepieciešams siltināt, lai palielinātu energoefektivitāti, un samazinātu 
izmaksas, kas nepieciešamas lai apsildītu šīs telpas. 

 

Ņemts vērā. Ēka Bērzu ielā 6, Benislava iekļauta 
prioritāro pasākumu sarakstā 
energoefektivitātes 

10. Bērzpils pagasta pārvalde 
(pašvaldības darbinieks) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

Kopumā ilgtspējīgās attīstības stratēģija ir uzrakstīta gudri, tikai 
gribētos mazliet konkrētības par vietējiem attīstības centriem, lai 
tiešām saglabātu lauku apdzīvojumu un identitāti. 

 

 

 

 

 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Šajā sakarā man būtu priekšlikums: Sabiedrības domās ir izteikts 
priekšlikums par izziņas centru Ičas apmetnē, dabas tūrisma 
infrastruktūras izveidi. Mūsu pagastā ir neapdzīvota lauku ambulances 
ēka ar tai piegulošo parka teritoriju, ap 0.8ha. Šo objektu renovējot un 
pilnveidojot, to varētu izveidot arī kā tūrisma objektu, izziņas centru 
"Veco lauku slimnīciņu stāsts", kā muzeju, kā nelielu viesnīciņu vai 
vasaras brīvdienu māju vai arī kā nelielu lauku pansiju senioriem. 
Atrodas Rēzekne-Gulbene šosejas malā, un mums ir šī Lubāna mitrāja 
teritorija, ko perspektīvē noteikti apmeklēs tūristi. Stratēģiski izdevīga 
vieta. Te varētu būt arī velosipēdu un laivu nomas punkts. 

 

Viedoklis pieņemts zināšanai. Konkrēti 
priekšlikumi nav sniegti. 

Balvu novada Stratēģijā noteiktie trīs 
stratēģiskie mērķi un trīs ilgtermiņa prioritātes, 
kā arī vadlīnijas apdzīvojuma plānošanai ir 
vērstas, lai nodrošinātu lauku apdzīvojuma 
saglabāšanu, savukārt Balvu novada Attīstības 
programmā izvirzīti vidēja termiņa stratēģiskie 
uzstādījumi, lai soli pa solim sekmētu virzību uz 
Balvu novada Stratēģijā izvirzīto mērķu 
sasniegšanu. 
 
Viedoklis pieņemts zināšanai. Sniegts 
skaidrojums. 

Priekšlikumā paustais attiecas uz teritoriju, kas 
ietilpst īpaši aizsargājamā dabas teritorijā – 
dabas liegumā „Lubānas mitrājs”. Pašvaldība 
priekšlikumus attiecīgās infrastruktūras izveidei 
un sakārtošanai, kas perspektīvā sekmētu ES 
fondu piesaisti projektu īstenošanai, iesniegs 
dabas aizsardzības plāna izstrādes procesā. 

11. Balvu novada administrācija 
(pašvaldības darbinieks) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

IAS, Balvu novada telpiskās struktūras karte, 41.lpp. - Kartē iezīmēt arī 
Balvu pilsētas apvedceļa 2.variantu- Dienvidu variantu. 

 

Daļēji ņemts vērā. Grafiskā veidā nav attēlots 
otrais iespējamais apvedceļa variants ap Balvu 
pilsētu, taču plānošanas dokumentā veikts 



17 

precizējošs papildinājums izsakot 131. punktu 
šādā redakcijā:  

„Attīstoties muitas darbībai valsts robežas 
kontroles punktā „Vientuļi”, varētu pieaugt 
vajadzība pēc apvedceļa izbūves ap Viļakas un 
Balvu pilsētu. Stratēģija atbalsta un Balvu 
novada pašvaldība veicinās šīs transporta 
infrastruktūras izbūvi ar mērķi novirzīt visas 
tranzīta plūsmas ārpus pilsētu teritorijām. 
Izvērtējot tehniskos, ekonomiskos un citus 
apsvērumus, un ieguvumus neizvēloties Balvu 
pilsētas apvedceļa “ziemeļu” trases variantu, 
tiek atbalstīts arī apvedceļa “dienvidu” trases 
variants (koridors no autoceļa P35 un V470 
krustojuma līdz pilsētas robežai uz autoceļu P35 
Viļakas virzienā)”. 

12. Balvu novada administrācija 
(pašvaldības darbinieks) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Rīcības un investīciju plāns – Balvu novada Domes deputātu 
priekšlikumi 2021.gada 28.oktobra sēdē. 

Jānis Trupovnieks – iekļaut: 
 Kubulu pagasta ūdenssaimniecības sakārtošana 2.kārta; 

 
 
 
 
 
 

 

 Ičas tilta tehniskā stāvokļa novērtējums un rekonstrukcija; 

 

 

 

 
 
 
 
 
 Ņemts vērā. Precizēts Rīcības un investīciju 

plāns,  iekļaujot aktivitātē A4.1.2.1. 
„Centralizētas ūdens apgādes un kanalizācijas 
pakalpojuma nodrošināšana pilsētās, novada 
pagastu centros un ciemos, ūdensapgādes 
sistēmu uzturēšana un atjaunošana” projektu  
„Ūdenssaimniecības attīstība Kubulu pagasta 
Kurnas ciemā II kārta. 

 Ņemts vērā. Precizēts Rīcības un investīciju 
plāns,  papildinot uzdevuma U4.2.1. 
„Pilnveidot satiksmes infrastruktūru un 
drošību” aktivitāti A4.2.1.1. „Pašvaldības 
autoceļu tīkla saglabāšana, ceļu pārbūve, 
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 Projektu aktivitātes sadarbībai ar Eiropas Savienības dalībvalstīm. 

 

 

 

Sergejs Maksimovs: 
 Ūdenssaimniecības un kanalizācijas sakārtošana Upītes ciemā; 

 
 
 
 
 
 
 

 Daudzdzīvokļu māju (6 ēkas) energoefektivitātes paaugstināšana. 
 
 
 
 
 
 

Ruta Cibule: 
 Lāču dārza rekonstrukcija Pārrobežu programmas ietvaros. 
 

Aldis Bukšs: 

 Veloceliņu un ietvju izbūve (ceļa posmā Balvi-Verpuļeva, Baltinavas 
ciemā). 

kvalitātes un drošības uzlabošana lauku 
teritorijās” ar projektu  „Pašvaldības tiltu 
tehniskā stāvokļa novērtējums un pārbūve”, 
nosakot rezultatīvo rādītāju „Pārbūvēts tilts 
pār Ičas upi Bērzpils pagastā […]”. 

 Pieņemts zināšanai. Sniegts skaidrojums. 
Rīcības un investīciju plānā ir iekļauta 
aktivitāte A.2.2.3. „Pārrobežu un pierobežas 
projektu attīstība un sadarbības veidošana”, 
bet šobrīd bez konkrētām projektu idejām. 
Tiks iekļautas pēc konkretizācijas. 
 

 Sniegts skaidrojums. Projekta aktivitāte jau ir 
iekļauta Rīcības un investīciju plāna aktivitātē 
A4.1.2.1.  „Centralizētas ūdens apgādes un 
kanalizācijas pakalpojuma nodrošināšana 
pilsētās, novada pagastu centros un ciemos, 
ūdensapgādes sistēmu uzturēšana un 
atjaunošana”. 

 Ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitāte A3.1.2.1. „Dzīvojamo māju 
energoefektivitātes paaugstināšana 
sadarbībā ar ēku īpašniekiem un 
apsaimniekotājiem” papildināta ar projektu 
„Energoefektivitātes paaugstināšana 
dzīvojamās ēkās”. 

 

 Ņemts vērā. Rīcības un investīciju plānā ir 
iekļauts projekts, kurā iekļauta arī 
priekšlikumā minētās teritorijas pārbūve. 

 
 Ņemts vērā. Precizēta projekta ideja 

aktivitātē A4.2.1.3. „Gājēju un velosatiksmes 
infrastruktūras izbūve vai atjaunošana 
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pilsētās un ciemos, kā arī apgaismojuma 
ierīkošana”, Velosatiksmes infrastruktūras 
attīstības plāna izstrāde, ar iznākuma 
rādītājiem „Izstrādāta efektīva velosatiksmes 
ceļu tīkla programma. Noteiktas prioritāro 
velosipēdu ceļu attīstības vietas. Sagatavota 
tehniskā dokumentācija”. 

13. Balvu Novada muzejs 
(darbinieks), iedzīvotājs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

PAŠREIZĒJĀS SITUĀCIJAS ANALĪZE 15.lpp "Bez iepriekš minētajām 
iestādēm vēl darbojas Balvu Centrālā bibliotēka un tā 
struktūrvienības, Balvu novada muzejs, Baltinavas muzejs un Rugāju 
muzejs". PAPILDINĀT - VIĻAKAS MUZEJS, NEMATERIĀLĀS KULTŪRAS 
MANTOJUMA CENTRA "UPĪTE" MUZEJS - kartē gan ir iezīmēti, izņemot 
Upīti. (komentārs - Upītes muzejs atšķirībā no Rugājiem - akreditēts); 
16.lpp. - pie nemateriālās kultūras - IESKATU NOVADA NEMATERIĀLĀS 
KULTŪRAS MANTOJUMĀ SNIEDZ BALVU NOVADA MUZEJA 
EKSPOZĪCIJA. 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Arī Bērzpils varētu iezīmēties kā attīstības centrs - jo ir viens no 
senajiem Ziemeļlatgales kultūras un attīstības centriem. Ičas 
apmetnes - ne tikai Latvijas, bet Eiropas nozīmes akmens laikmeta 
arheoloģijas piemineklis... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ņemts vērā. 
Precizēta 15. un 16. lpp., atbilstoši priekšlikumā 
norādītajam. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Viedoklis pieņemts zināšanai. Sniegts 
skaidrojums. 

Bērzpils ciems Balvu novada apdzīvojuma 
struktūrā noteikts kā vietējas nozīmes attīstības 
centrs, kuram ir noteikts vēlamais pieejamo un 
plānojamo pakalpojumu apjoms jeb 
pakalpojumu grozs. 

Bērzpils un Ičas apmetnes apkārtne Balvu 
novada kultūrvēsturiski nozīmīgu teritoriju 
struktūrā iezīmēta kā kultūrvēsturiskās ainavas 
attīstības areāls, kur tostarp ir jāveicina 
kultūrvēsturiskā mantojuma kā reālas 
ekonomiskas un sociālas  vērtības saglabāšana. 
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Rīcības un investīciju plānā: 

 A1.4.3.2. IEKĻAUT BALTINAVAS MUZEJA ENERGOEFEKTIVITĀTI - IR 
JAU KONKRĒTS PROJEKTS UN CIPARI 

 

 

 

 A1.4.3.3. Papildināt 2.aili "profesionālo mākslinieku koncertu, 
IZRĀŽU, IZSTĀŽU organizēšana" 

 

 

 
 A1.4.3.4. punktā – Ziemeļlatgales kultūrvēsturiska mantojuma 

saglabāšana - kā vieta figurē BALVI - tas ir aktuāli VISAM NOVADAM 
 
 
 
 

 A1.4.3.5. ? nezinu vai vajag papildināt, bet zem šī punkta varētu būt 
arī JAUNU EKSPOZĪCIJU KONCEPCIJU IZSTRĀDE; MŪSDIENU 
PRASĪBĀM ATBILSTOŠU ĀRTELPU EKSPOZĪCIJU VEIDOŠANA, 
DIGITALIZACIJA ( muižā, Lāča dārzā, pilsētvidē - arī citur novadā) 

 

 

 ATTĪSTĪBAS PROGRAMMAS SĀKUMDAĻĀ - 4 Lpp. Varētu papildināt 
- citādi muzeji izpaliek : "Kultūra un atpūta: kultūras pasākumus 
nodrošina kultūras, tautas un saieta nami. Kultūrvēsturiskā 
mantojuma un tradīciju glabātuves ir MUZEJI, KĀ ARĪ 
kultūrvēsturiskā lauku sēta „Vēršukalns” un nemateriālā kultūras 
mantojuma centrs „Upīte”. 

 

 

 Sniegts skaidrojums. Projekts „Baltinavas 
muzeja ēkas energoefektivitātes 
paaugstināšana” jau ir iekļauts aktivitātē 
A4.1.1.2. „Pašvaldības īpašumu/publisko 
objektu energoefektivitātes izpēte, audits un 
paaugstināšana”. 

 
 Ņemts vērā. Precizēts aktivitātes A1.4.3.3. 

„Kultūras pakalpojumu un pasākumu 
piedāvājuma attīstība, nodrošinot to 
pieejamību” projekts, izsakot to šādā 
redakcijā „Profesionālo mākslinieku koncertu, 
izrāžu, izstāžu organizēšana”. 

 Ņemts vērā. Precizēts aktivitātes A1.4.3.4. 
„Muzeju infrastruktūras pilnveidošana, 
dažādojot pakalpojumu piedāvājumu un 
atbalstot zinātniskās izpētes darbu” aile 
„Īstenošanas teritorija”. 

 Ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitāte A1.4.3.5. „Jaunu un mūsdienu 
vides, kultūras un dizaina objektu veidošana” 
papildināta ar projektu „Jaunu ekspozīciju 
koncepciju izstrāde; Mūsdienu prasībām 
atbilstošu ārtelpu ekspozīciju veidošana un 
digitalizācija”. 

 Ņemts vērā. Precizēts 8. punkts, izsakot to 
šādi: 

„Kultūra un atpūta: kultūras pasākumus 
nodrošina kultūras, tautas un saieta nami. 
Kultūrvēsturiskā mantojuma un tradīciju 
glabātuves ir muzeji, kā arī kultūrvēsturiskā 
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 Privāts un citu iedzīvotāju priekšlikums - ceļa posmā BALVI - 
VERPUĻEVA - ELKSŅEVA - MŪRAVA .... ļoti noderētu ne tikai velo un 
gājēju celiņš, bet arī APGAISMOJUMS (vismaz mazdārziņu rajonā). 
SATIKSME IR INTENSĪVĀKA KĀ DAUDZĀS PILSĒTAS IELĀS. Dārzu 
rajonā daudz pastāvīgu iedzīvotāju un pilsētnieki šo ceļa posmu 
izvēlas pastaigām. Redzamība diennakts tumšajā laikā ļoti slikta. Un 
ceļa tīrīšanu varbūt viena novada ietvaros varētu veikt visā ceļa 
garumā - ( 2 pagastu - Balvu un Bērzkalnes pagastu teritorijā 
nešķirojot pagastu robežas). 

lauku sēta „Vēršukalns” un nemateriālā 
kultūras mantojuma centrs „Upīte”.” 

 Pieņemts zināšanai. Sniegts skaidrojums. 

Priekšlikums tiks izskatīts, izstrādājot 
velosatiksmes infrastruktūras attīstības plānu, 
kā īstenošana paredzēta atbilstoši Rīcības un 
investīciju plānā iekļautajai aktivitātei A4.2.1.3. 
„Gājēju un velosatiksmes infrastruktūras izbūve 
vai atjaunošana pilsētās un ciemos, kā arī 
apgaismojuma ierīkošana”. 

14. Iedzīvotājs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

Esmu par Latviskiem Balviem. Nepiekrītu ka Balvenietis=Latgalietis. 
Esmu pret Balvu vārda aizstāšanu ar Ziemeļlatgales vārdu dažādos 
iestāžu nosaukumos utt. nepiekrītu, ka Balvi mākslīgi ir jāpataisa par 
Upīti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Viedoklis pieņemts zināšanai, jo konkrēti 
priekšlikumi nav sniegti. Sniegts skaidrojums. 

Likumā „Latviešu vēsturisko zemju likums”, kas 
pieņemts Saeimā un ko izsludinājis Valsts 
prezidents 2021. gada 16. Jūnijā. 

Likuma mērķis ir: 

1) veicināt latviešu vēsturisko zemju iedzīvotāju 

kopējo apziņu, identitāti un piederību Latvijai; 

2) garantēt latviešu vēsturisko zemju 

kultūrvēsturiskās vides un kultūrtelpu 

saglabāšanu un ilgtspējīgu attīstību. 

Šo mērķu sasniegšanai, likums nosaka 
pašvaldības pienākumus, tostarp, latgaliskās 
identitātes saglabāšanu un ilgtspējīgu attīstību. 

Tostarp, likuma (8) nosaka, ka Valsts un 
attiecīgās pašvaldības nodrošina latgaliskās 
identitātes un kultūrvēsturiskās vides 
saglabāšanu un ilgtspējīgu attīstību, tostarp 
veicinot latgaliešu valodas kā latviešu valodas 
paveida apguvi, tai skaitā izglītības iestādēs, un 
lietojumu publiskajos pasākumos un ikdienas 
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Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Lūdzu domāt par Balvu kā attīstības centra kvalitātes stiprināšanu, 
nevis "mākslīgu nospiešanu uz ceļiem". 

darbā, kā arī atjaunojot un vidē izmantojot 
vietvārdus latgaliešu valodā, tai skaitā 
ceļazīmēs, vietu un ielu nosaukumos. 

Vienlaikus uzsverams, ka ikviens Balvu novada 
iedzīvotājs ir svarīgs un piederīgs savai zemei, 
neatkarīgi no valodas, reliģijas vai rases. 

Likumā ir noteikta katra Latvijas pagasta un 
pilsētas piederība kādai no piecām 
vēsturiskajām latviešu zemēm – Vidzemei, 
Latgalei, Kurzemei, Zemgalei un Sēlijai. 

Ņemot vērā, ka Balvu novads atrodas Latvijas 
vēsturiskajā (latgaļu) kultūrtelpā, tādēļ, jaunās 
Balvu novada Stratēģijas vadmotīvs (kas balstās 
uz valsts kultūrpolitikas pamatnostādnēm) ir 
turpināt stiprināt piederības sajūtu. 

Balvu novada administratīvās vienības ir 
Latgalei piederošas, un atrodas tās ziemeļu 
daļā. 

Līdz 01.07.2021. pastāvošā Balvu novada 
piederība Ziemeļlatgalei akcentēta arī līdzšinējā 
Balvu novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijā. 
Proti, novada ilgtermiņa attīstības redzējums 
jeb vīzija vērsta uz to, ka Balvu novads 
2030. gadā veidos Ziemeļlatgales ekonomiskās 
attīstības, pakalpojumu un pārrobežu 
sadarbības centru. 

Priekšlikumā paustais attiecībā uz nosaukuma 
maiņu, nav šo dokumentu tiešā kompetence 
(risināmais jautājums). 
 
 
Viedoklis pieņemts zināšanai. Konkrēti 
priekšlikumi nav sniegti. 
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Balvu pilsēta kā reģionālas nozīmes attīstības 
centrs, novada administratīvais centrs arī 
turpmāk ieņems nozīmīgu lomu novada 
izaugsmē. 

15. Iedzīvotājs, Nemateriālās 
kultūras mantojuma centrs 
“Upīte” 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

1) Par publisko pakalpojumu klāstu - 26., 27.lpp, Ļoti slikti sagatavota 
tabula. Jo Upītes ciems ierindots, tajā ciemu sarakstā, kur nav 
plānota attīstība, tas ir ļoti aplams secinājums un novietojums. 
Upīte salīdzināta ar Verpuļovu un Vecumu ciemiem. Lūdzu 
izanalizējiet šos aspektus, kas Upīti noliek virkni augstāk pat par 
vienu otru pagasta centru: 

 Te darbojas divas pašvaldības iestādes - feldšerpunkts un Balvu 
novada Nemateriālās kultūras mantojuma centrs "Upīte", kas 
sastāv no Upītes bibliotēkas, Upītes Tautas nama, Ontona 
Slišāna Upītes kultūrvēstures muzeja; 

 Upītē ir veikals; 

 Upītē ir parks "Ontona Slišāna duorzs", kurā ir publiska peldvieta 
un ugunsdzēsējiem aktuālā ūdens ņemšanas aka; 

 Upītē ir centralizēta ūdens apgāde un kanalizācija; 

 Upītē daļā ciema ir ielu apgaismojums; 

 Upītes kultūrtelpa ir iekļauta Nacionālajā Nemateriālās kultūras 
mantojuma sarakstā, kā viena no Valstiski svarīgām un 
aizsargājamām vērtībām. 

 20.lpp. Ja Upīte neder nevienai citai kategorijai, kā sarindotas 
apdzīvotas vietas, tad izdaliet vēl atsevišķu kategoriju – 
KULTŪRTELPA. 

 

 

 

 

 

 

 

Daļēji ņemts vērā. 

Atbilstoši Administratīvo teritoriju un apdzīvoto 
vietu likumam (2020), uz 01.07.2021. Balvu 
novada apdzīvojuma struktūru veido 2 pilsētas 
(Balvi un Viļaka) un 31 ciemi, kuriem teritorijas 
plānojumos noteikts ciema statuss ar robežām, 
kā arī viensētas. Vēl bez šiem apdzīvojuma 
veidiem likumdošanā noteikti arī mazciemi, ko 
būtu vēlams iekļaut perspektīvajā novada 
apdzīvojuma struktūrā. Savukārt telpiskās 
attīstības perspektīvā, ņemot vērā jau 
nacionālā un reģionālā līmenī noteikto 
attīstības centru iedalījumu un pēc vietējās 
pašvaldības izstrādātiem un noteiktiem 
kritērijiem tiek nodefinēti attīstības centri un 
noteikts tajos pieejamo (esošo un plānoto) 
publisko pakalpojumu klāsts, balstoties uz to 
esošo ekonomiskās attīstības līmeni, 
infrastruktūru, cilvēkresursiem, to izvietojumu 
un sasniedzamību. 

Ar attīstības centru saprot teritoriju, kurā ir 
resursu (t.sk. cilvēkresursu), sociālo un 
ekonomisko aktivitāšu koncentrācija un kas 
veicina apkārtējās teritorijas attīstību. 
Izvērtējot vēsturiski izveidojušos apdzīvojuma 
telpisko struktūru, iedzīvotāju skaitu, apbūves 
struktūru, sociālās infrastruktūras un 
pakalpojumu nodrošinājumu, kā arī iedzīvotāju 
skaita, pakalpojumu un saimnieciskās darbības 
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prognožu perspektīvas, ņemot vērā pašvaldības 
stratēģiskos uzstādījumus, Balvu novada 
Stratēģija, t.sk. ievērojot pēctecību, saglabā 
līdzšinējos noteiktos novada attīstības centrus. 

Līdzšinējā Viļakas novada ilgtspējīgas attīstības 
stratēģijā  par novada apdzīvojuma struktūras 
pamatu tika noteikta Viļakas pilsēta un bijušie 
vietējo pašvaldību administratīvie centri 
(Borisova, Kuprava, Rekova, Semenova un 
Žīguri), bet Upīte kā cita blīvi apdzīvota vieta – 
ciems. 

Nenoliedzami, Upīte kā kultūrtelpa ir unikāla 
vieta, kur vārda vislabākajā nozīmē izpaudusies 
latgaliskā identitāte, kas jākopj un jāpilnveido, 
nepakārtojot to  attīstības centra līmenim. 

Likums „Latviešu vēsturisko zemju likums” 
(2021) nosaka, ka pašvaldību uzdevums ir 
atbalstīt un sekmēt latviešu vēsturiskajās zemēs 
pastāvošās kultūrtelpas. Kultūrtelpu atbalsta 
pasākumus nosaka minētais likums un likums 
„Nemateriālā kultūras mantojuma likums” 
(2016). 

Ņemot vērā iepriekš minēto, Upīte kā 
nemateriālā kultūras mantojuma glabātāja 
Balvu novada telpiskajā struktūrā ir iezīmēta kā 
kultūrvēsturiski nozīmīgs attīstības areāls, kurā 
pašvaldība arī turpmāk veicinās un atbalstīs 
kultūras mantojuma (tai skaitā kultūrvēsturisko 
ainavu, nemateriālā mantojuma) saglabāšanu, 
aizsardzību un attīstību. Turklāt pašvaldībai 
likumdošanā noteiktajā kārtībā ir jānodrošina arī 
citu, ne tikai novada vai vietējas nozīmes 
attīstības centru attīstīšana un stiprināšana, bet 
arī pārējo, jo īpaši ar ciemu statusu, apdzīvoto 
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2) Nākošais jautājums par Latgaliešu valodas lietojumu - OBLIGĀTI 
plānā jāiekļauj, ka Balvu novads izkopj, atbalsta un popularizē 
Latgaliešu valodas lietošanu publiskā telpā, tajā skaitā ceļa zīmēs, 
tūrisma objektos, kultūras pasākumos, skolās un pašvaldības saziņā 
ar iedzīvotājiem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3) Nākošais - īpaši jāizceļ Nemateriālās kultūras mantojuma 
saglabāšana - atbalstot folkloras kustību, amatniekus, 
dziesmusvētku kustību, kulināro mantojumu. Īpaši atbalstot tās 
vērtības, kas iekļautas Nacionālajā Nemateriālās kultūras 
mantojuma sarakstā: 

 Dziedāšana ar Pusbolsu; 

 psaļmu (psalmu) dziedāšana Ziemeļlatgalē; 

 Maija dziedājumi pie ciema krustiem Ziemeļlatgalē; 

 "Upītes Kultūrtelpa" 

 

vietu, infrastruktūras sakārtošana, pakalpojumu 
pieejamības nodrošināšana. 
 
Viedoklis pieņemts zināšanai. Sniegts 
skaidrojums. 

Balvu novada Stratēģijas telpiskās attīstības 
koncepcijā par kultūrvēsturiski nozīmīgām 
teritorijām akcentēta latgaliskās identitātes 
saglabāšana un attīstība, kas skar arī latgaliešu 
valodas lietojumu. 

Norādāms, ka latgaliešu valodas lietojuma 
veicināšana ir noteikta likumā „Latviešu 
vēsturisko zemju likums” (2021). 

Tostarp, likuma (8) nosaka, ka Valsts un 
attiecīgās pašvaldības nodrošina latgaliskās 
identitātes un kultūrvēsturiskās vides 
saglabāšanu un ilgtspējīgu attīstību, tostarp 
veicinot latgaliešu valodas kā latviešu valodas 
paveida apguvi, tai skaitā izglītības iestādēs, un 
lietojumu publiskajos pasākumos un ikdienas 
darbā, kā arī atjaunojot un vidē izmantojot 
vietvārdus latgaliešu valodā, tai skaitā 
ceļazīmēs, vietu un ielu nosaukumos. 

Viedoklis pieņemts zināšanai. Sniegts 
skaidrojums. 

Balvu novada Stratēģija ir teritorijas attīstības 
plānošanas dokuments, kurā noteikts Balvu 
novada ilgtermiņa attīstības redzējums, mērķi, 
prioritātes un telpiskās attīstības perspektīva, 
bet Attīstības programmā ir noteiktas vidēja 
termiņa prioritātes un pasākumu kopums 
Stratēģijā izvirzīto ilgtermiņa stratēģisko 
uzstādījumu īstenošanai. 
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4) Jāuzsver bibliotēku loma turpmākajā sadarbībā ar iedzīvotājiem, 

katrā bibliotēkā jāveido vienotais valsts un pašvaldības 
apkalpošanas centrs. 

 

 

 

 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 

 Balvu novada Nemateriālās kultūras mantojuma centra "Upīte" 
ēkas rekonstrukcija - EUR 499 000,00; 

 
 
 
 

 

 

Balvu novada Stratēģijas telpiskās attīstības 
koncepcijā par kultūrvēsturiski nozīmīgām 
teritorijām ir akcentēta latgaliskās identitātes 
saglabāšana un attīstība kopumā, savukārt 
Attīstības programmas sastāvā esošajā Rīcības 
un investīciju plānā ir iekļautas divas 
aktivitātes/veicamie uzdevumi, kas vērsti uz 
nemateriālā kultūras mantojuma saglabāšanu 
un popularizēšanu (U1.4.2. „Saglabāt un 
popularizēt nemateriālo kultūras mantojumu”) 
un priekšlikumā minētās Latvijas vēsturiskās 
(latgaļu) kultūrtelpas saglabāšanu un attīstību 
(U1.4.3. „Nodrošināt tradicionālās 
Ziemeļlatgales kultūrasvides un kultūras telpas 
saglabāšanu un attīstību”). 

Daļēji ņemts vērā. Vienoto valsts un pašvaldības 
apkalpošanas centru izveide bibliotēkās 
risināma, ņemot vērā valsts atbalsta pasākumus, 
katras konkrētās bibliotēkas iespējas u.c. 
apsvērumus. Balvu novada Stratēģijā ir 
akcentēta bibliotēku loma un nozīme, t.sk. 
nepieciešamība turpināt gan pamatfunkciju 
īstenošanu, gan pakalpojumu sniegšanā, 
paplašinot e-pakalpojumus un to pieejamību. 

 
 Ņemts vērā. Precizēts Rīcības un investīciju 

plāna aktivitātes A1.4.3.1. „Esošās kultūras 
infrastruktūras un mūsdienīgas kultūrvides 
attīstīšana, kultūras iestāžu kapacitātes 
paaugstināšana” projekts, izsakot to šādā 
redakcijā „Pašvaldības infrastruktūras 
attīstība, uzlabojot pakalpojumu efektivitāti 
„Upītes Kultūrtelpā””. 
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 Sakrālā mantojuma centra būvniecība - pārvešana un būvniecība 
Upītē - 50 000 EUR; 
 
 
 
 
 

 Ūdens saimniecības un kanalizācijas rekonstrukcija Upītes ciemā - 
400 000,00 EUR; 

 

 

 

 

 
 Ielu apgaismojuma sakārtošana visā Upītes ciemā - 50 000,00 EUR; 

 

 

 

 

 
 
 

 Parka "Ontona Slišāna duorzs", attīstība, tajā skaitā estrādes 
būvniecība, bērnu laukuma būvniecība - 350 000,00 EUR; 

 

 

 

 
 Upītes ciema ielu asfaltēšana, stāvlaukuma bruģēšana - 500 000,00 

EUR; 

 Ņemts vērā. 
Rīcības un investīciju plāna aktivitāte A1.4.3.2  
„Kultūras pieminekļu un sakrālā mantojuma kā 
kultūrvēsturiskā mantojuma daļas 
saglabāšana un attīstība” papildināta ar 
projektu „Sakrālā mantojuma ēkas izvietošana 
Upītē”. 

 Sniegts skaidrojums. Projekts jau ir iekļauts 
Rīcības un investīciju  aktivitātē ar A4.1.2.1. 
„Centralizētas ūdensapgādes un kanalizācijas 
pakalpojuma nodrošināšana pilsētās, novada 
pagastu centros un ciemos, ūdensapgādes 
sistēmu uzturēšana un atjaunošana”. 
Konkrētā iecere izvērtējama un īstenojama 
pieejamā finansējuma ietvaros. 

 Sniegts skaidrojums. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes A4.1.1.4. „Energoefektīvu un 
viedu risinājumu ieviešana ielu 
apgaismojumam” projekta “Ielu 
apgaismojuma izbūvē” ietvaros ir plānota 
apgaismojuma sakārtošana Balvu un pilsētās, 
kā arī pagastos. Konkrētā iecere izvērtējama 
un īstenojama pieejamā finansējuma 
ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Projekta ideja „Jaunajā 
Upītes parkā – Ontana Slišāna duorza 
labiekārtošana” iekļauta aktivitātē A3.2.2.1. 
„Publiskās ārtelpas un apstādījumu (zaļās 
zonas) veidošana un uzlabošana). 
Priekšlikumā minētajai aktivitātei nav 
atbalstīta norādītā finansējuma summas 
apjoms. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitātes A4.2.1.3. „Gājēju un velosatiksmes 
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 Pašvaldības īpašumā esošās degradētās teritorijas sakopšana 
Upītes ciemā, ražošanas teritorijas labiekārtošana, tajā skaitā 
angāra būvniecība, kas tiktu iznomāts uzņēmējiem - 350 000,00; 

 

 

 

 

 Upītē Stabļovas ielā 6, divstāvu 12 dzīvokļu ēkas siltināšana, 
veidojot pašvaldības īres dzīvokļus; 

 
 

 
 

 
 Kopējās datubāzes izveide, kurā tiktu apkopota informācija par visu 

novada muzeju krājumiem - 120 000,00 EUR. 

infrastruktūras izbūve vai atjaunošana 
pilsētās un ciemos, kā arī apgaismojuma 
ierīkošana” projekta „Gājēju ietvju un 
apgaismojuma izbūve pilsētu un ciemu ielās” 
ietvaros  ir plānota gājēju ietvju izbūve 
novada apdzīvotajās vietās. Priekšlikumā 
minētajai aktivitātei nav atbalstīta norādītā 
summa. Konkrētā iecere izvērtējama un 
īstenojama pieejamā finansējuma ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju plānā 
ir iekļauts uzdevums U3.3.2. „Nodrošināt 
saimniecisko neizmantoto un degradēto 
teritoriju objektu sakārtošanu” ar aktivitāti 
A3.3.2.1. un A3.3.2.2. Priekšlikumā minētajai 
aktivitātei nav atbalstīta norādītā summa. 
Konkrētā iecere izvērtējama un īstenojama 
pieejamā finansējuma ietvaros. 

 Sniegts skaidrojums. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A3.1.2.1. „Dzīvojamo māju 
energoefektivitātes paaugstināšana  
sadarbībā ar ēku īpašniekiem un 
apsaimniekotājiem” jau ir iekļauts projekts 
„Pašvaldības dzīvojamā fonda uzlabošana 
Upītes ciemā”. 

 Sniegts skaidrojums. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A1.4.3.4. „Muzeju 
infrastruktūras pilnveidošana, dažādojot 
pakalpojumu piedāvājumu un atbalstot 
zinātniskās izpēte darbu” ir ietverts projekts 
„Ziemeļlatgales  kultūrvēsturiskā mantojuma 
saglabāšana” ar rezultatīvo rādītāju 
„Nodrošināta kultūrvēsturiskā mantojuma 
saglabāšana nākamība, paplašinot muzeja 
fondu glabātuves telpas”. 
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16. Deputāts, iedzīvotājs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Rīcības un investīciju plānā: 

U4.2.1. Ezera ielas posmā , gājēju celiņa posma izbūve un atjaunošana. 
Vidzemes ielas gājēju celiņa atjaunošana no krustojuma līdz BPVV. 

 

Ņemts vērā. Precizēti sasniedzamie rezultāti 
Rīcības un investīciju plāna aktivitātes A4.2.1.2. 
„Pilsētu, novada centru un lielāko ciemu ielu 
seguma atjaunošana un uzlabošana” projektā 
„Balvu pilsētas ielu programmas ieviešama”. 

17. Deputāts, iedzīvotājs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Papildināt Rīcības un investīciju plāna RV4.2. Mobilitāte; U4.2.1. 

Pilnveidot satiksmes infrastruktūru un drošību A4.2.1.3. aktivitātes 

Projekta "Gājēju ietvju un apgaismojuma izbūve pilsētu un ciemu 

ielās" plānoto rezultātu šādi (aiz vārdiem "Izbūvētas gājēju 

ietves...")...t.sk., Balvu pilsētā Vidzemes ielas no Nr.7G līdz Nr.26 

posmā, Ezera ielas posms no Nr.34 līdz Jāņa Logina ielai, Partizānu 

ielas posms no Raiņa līdz Daugavpils ielai,... 

Ņemts vērā. Precizēti sasniedzamie rezultāti 
Rīcības un investīciju plāna aktivitātes A4.2.1.2. 
„Pilsētu, novada centru un lielāko ciemu ielu 
seguma atjaunošana un uzlabošana” projektā 
„Balvu pilsētas ielu programmas ieviešama”. 

18. Baltinavas vidusskola 
(darbinieks) 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Rīcības un investīciju plānā: 

Sadaļā "RV1.1. Izglītota sabiedrība" aktivitātē "A1.1.1.3. Izglītības 
iestāžu materiāli tehniskā nodrošinājuma un infrastruktūras, t.sk. 
izglītības iestāžu ārtelpu, pilnveidošana un modernizācija" papildināt 
ar projektu "Mācību telpu modernizācija lauku vidusskolās". 
Īstenošanas teritorija- Baltinava, Rekova, Tilža (Rugāju vidusskolas 
mācību telpu modernizācija jau ir iekļauta plānā) Indikatīvā summa 70 
000 x 3 = 210 000 EUR. Pašvaldības finansējums- 70 000 EUR. Plānotais 
rezultāts- modernizētas mācību telpas Baltinavas, Rekavas, Tilžas 
vidusskolā. Plānotais īstenošanas termiņš- 2022.-2026.g. Atbildīgie - 
izglītības iestādes. 

 

Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitāte A1.1.1.3. „Izglītības iestāžu materiāli 
tehniskā nodrošinājuma un infrastruktūras, t.sk. 
izglītības iestāžu ārtelpu, pilnveidošana un 
modernizācija" papildināta ar projektu „Mācību 
telpu modernizācija lauku skolās”. Finansējums 
280 000 EUR apmērā netiek paredzēts 
konkrētām skolām. 

19. Uzņēmējs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

Lūdzu gan Ilgtspējīgas attīstības stratēģijā, gan Attīstības programmā 
ņemt vērā zemāk pie Attīstības programmas izteiktos iebildumus un 
ierosinājumus, un dokumentus veidot, ņemot vērā Balvu novada 
unikalitāti, to ka Balvu novadā ir gan latgaliskās apdzīvotās vietas, gan 
NElatgaliskās (baltiskās) apdzīvotās vietas. Nedrīkstam zaudēt un 
noniecināt Balvu novada unikalitāti – nevienā citā Latgales novadā nav 
šādu tīri “baltisku” apdzīvotu vietu, kā tas ir Balvu novadā. 

 

Viedoklis pieņemts zināšanai. Komentārs 
sniegts zemāk. 
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Nedrīkstam pieļaut, ka Balvu novada teritorijās tradicionāli lielā 
vairākumā dzīvojošajiem “baltiskajiem” latviešiem uzspiežam 
“latgalisko identitāti”, tā sanaidojot Balvu novada latviešus savā 
starpā. 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Iebildums/priekšlikums pie šāda Attīstības programmas punkta: 

6.lpp. 19) Balvu novada IZAUGSMES RESURSI saistīti ar tās vērtībām – 

... latgaliešu identitāti .. : 

Šajā u.c. punktos, ignorēta NElatgaliskā identitāte, kura vēsturiski 

pilnībā vai daļēji izveidojusies Balvu pilsētā, Vīksnas, Kubulu, un Balvu 

pagastos un lielā mērā arī Tilžas, Vectilžas, Rugāju pagastos. 

Uzsverot latgaliešu identitāti kā Balvu novada kopējo identitāti, tiek 

ignorēta īpašā Balvu novada kultūrvēsturiskā identitāte. 

Augstākminētajās apdzīvotajās vietās saskaņā ar 2011.gada 

tautskaites datiem latgaliskā identitāte piemīt mazāk nekā 30% 

latviešu iedzīvotāju, kas ir daudzkārt mazāk nekā jebkur citur Latgalē 

(piemēram, Baltinavā latgaliski runā ap 90% latviešu iedzīvotāju). 

Mākslīgi un uzspiesti pārtaisīt latviešus-NElatgaliešus par latgaliešiem 

būtu šķeltnieciskums un necieņa gan pret unikālo Balvu apkārtnes 

identitāti, gan pret minēto apdzīvoto vietu iedzīvotāju nospiedošo 

vairākumu. 

Lūdzu cienīt minēto teritoriju latviešu iedzīvotāju vairākumu un 
izņemt norādes uz Balvu novada kopējo latgalisko identitāti, vai arī 
papildināt tekstu, ka Balvu novada minētās teritorijas Latgalē ir 
unikālas ar savu “baltiski”- latvisko nevis latgalisko identitāti. 

 
 
 
 
 
 

Ņemts vērā. Precizēts un papildināts 19. punkts. 

 

20. Iedzīvotājs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Mans priekšlikums ir: iekļaut attīstības plāna Aktivitātes un projekti 
ilgtermiņa prioritātes "Ilgtspējīga infrastruktūra un vide" sekmēšanai, 
RV4.2. MOBILITĀTE (10. lpp)   

A4.2.1.2. punktā  - atjaunot (kapitāli)  gājēju ietvi Vidzemes ielā no 
dzīvojamās mājas  Vidzemes ielā 10A līdz Amatniecības skolai. 

 
 
 

Ņemts vērā. Precizēti sasniedzamie rezultāti 
Rīcības un investīciju plāna aktivitātes A4.2.1.2. 
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Vēsturiski pēc kadastra tur ir gājēju ietve. Bet tā ir katastrofālā 
stāvoklī. Aizaugusi ar nekoptiem košumkrūmiem, pašiesēšanās 
procesā izaugušām kļavām, ceriņiem u.c. augiem. Izveidota vēl 
padomijas laikā no betona plāksnēm. Šīs plāksnes laika gaitā ir 
deformētas, pa tām ir bīstami pārvietoties. Tās ir izdrupušas un 
deformējušās. Bet tā ietve ved uz skolu! Pa to katru dienu iet vairāki 
simti bērni uz skolu un vietējie iedzīvotāji uz Steķintavas centru, 
poliklīniku, autobusu , darbu un atpakaļ !   

A4.2.1.3. punktā: iekļaut plānā izveidot apgaismojumu pie 
Amatniecības skolas esošā futbola laukuma. 

Esošais apgaismojums, kas ir no ielas ir nepietiekams, bet bērniem 
patīk sportiskās aktivitātes un viņi labprāt izmanto šo laukumu. To 
izmanto gan vietējo māju iedzīvotāju bērni, gan Amatniecības skolas 
internāta audzēkņi. Apgaismojuma trūkums īpaši jūtams rudens 
vakaros, kad ātri paliek tumšs , bet laiks vēl ir diezgan, lai izmantotu 
sportiskajām  aktivitātēm. 

„Pilsētu, novada centru un lielāko ciemu ielu 
seguma atjaunošana un uzlabošana” projektā 
„Balvu pilsētas ielu programmas ieviešama”. 

 

 

 
 
Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitāte A4.2.1.3. „Gājēju un velosatiksmes 
infrastruktūras izbūve vai atjaunošana pilsētās 
un ciemos, kā arī apgaismojuma ierīkošana” ir 
jau iekļauts projekts „Gājēju ietvju un 
apgaismojuma izbūve pilsētu un ciemu ielās”. 
Konkrētā iecere īstenojama pieejamā 
finansējuma ietvaros. 

21. Iedzīvotājs 
Elektroniski, aizpildot 
priekšlikuma veidlapu 

Par Balvu novada Stratēģiju: 

Pamatdarbība: Balvu novadu veidot darbam un dzīvošanai 
interesantu nedegradētiem iedzīvotājiem. 

12.lpp. jau viss skaisti uzrakstīts, bet, ja neizdosies veicināt maksimālu 
uzņēmējdarbību – teju katrā mājā pa uzņēmumam vai uzņēmuma 
darbiniekam, tas viss arī paliks skaistos vārdos. 

Pie VTP5 – “jāsit cauri” nodokļu atvieglojumi un vienkārša 
uzņēmējdarbības uzsākšana, kam līdzi nāktu vairāku gadu stabilitāte 
prasībās. Pat šeit dzīvojošie, bet strādājoši attālināti, lai saņemtu 
atvieglojumus. Tam līdzi ietu arī vajadzība pēc būvniecības, esošā 
atjaunošana, vides sakopšana, arī infrastruktūras attīstīšana.  

Izveidot ilgu pilotprojektu totālas uzņēmējdarbības veicināšanai visā 
novadā. 

Jāstimulē uzņēmējdarbība visās sfērās – vai ražošana, vai izglītība, vai 
kultūra utt. 

Viedoklis pieņemts zināšanai. 

Balvu novada Stratēģijā noteiktie trīs 
stratēģiskie mērķi un trīs ilgtermiņa prioritātes 
(t.sk. savstarpējā sinerģijā) ir vērstas, lai 
veicinātu uzņēmējdarbību novadā, savukārt 
Balvu novada Attīstības programmā izvirzīti 
vidēja termiņa stratēģiskie uzstādījumi (t.sk. 
Rīcības un investīciju plānā paredzētas 
aktivitātes un konkrēti projekti 
uzņēmējdarbības sekmēšanai), lai soli pa solim 
sekmētu virzību uz Balvu novada Stratēģijā 
izvirzīto mērķu sasniegšanu. 

 

 

 
 



32 

Par Balvu novada Attīstības programmu: 

Novada pašreizējās situācijas aprakstā trūkst reālā, bet pamatotā 
dramatisma. Savādāk ir sausi fakti morga grāmatvedības stilā, lai 
nesabaidītu ierēdņus ministrijās. Ir jāparāda esošais labais. Bet ir arī 
problēmas. Un problēmās nav konkrētības. Vai pat liekas, ka to vispār 
nav. No lielā (50+.lpp.) "Pašreizējās situācijas analīzes" pētījuma ir 
palicis teju nekas. 

Plāns kaut kā krietni “viļacisks”. :) Bet tas drīzāk ir kā uzslava 
informācijas sniedzējiem no Viļakas, lai gan vietumis tas ir pārāk 
uzkrītoši - piemēram, (5.lpp. (8) ) Kultūra un atpūta, jo citi nemaz nav 
pieminēti - vai tas ir Balvu novada muzejs vai Baltinavas  "Palādas". 
Līdzīgi ir šur tur vēl. Kā jau minēju, nenosodu Viļakas pusi par labiem 
projektiem, tomēr vajadzētu balansu. Iespējams, “iestimulējot” citu 
novadu projektu izstrādātājus. Kultūra sasaucas arī ar kultūrizglītību, 
tā arī ir pieminama. Un ir taču kreņķi ar Balvu estrādi, arī 
kredītsaistības. Vai arī - kas rāda Balvu kultūras lielumu - lielākais 
orķestris vai trīs spēļu zāles kvartāla attālumā pilsētas centrā? 

1) 4.lpp. (4) Iedzīvotāji. Šeit būtu jāparāda salīdzinājums ar iedzīvotāju 
skaitu uz iepriekšējās reformas laiku. 

2) Robežas (5) Ja jau ir minēts robežas ar Krieviju garums, tad 
vajadzētu pieminēt arī robežu kopgarumus ar Latvijas rajoniem, lai 
būtu redzams, ka Krievijas robeža ir nozīmīgā apjomā. (par varbūt 
procentuāli)  

3) Pie autoceļiem (4.lpp. (6) ) reālistiski būtu jāpiemin ceļu stāvoklis, 
cik no tiem ir normāli, nevis galveno trašu uzskaitījums. Ceļu 
kopgarums, cik % asfalts. Kā ir ar transporta stāvlaukumiem? Pie 
sasniedzamības - arī kāda ir IT infrastruktūra. 

Starp citu, jānorāda, no kurienes skaita tos 227 km vai 37 km. 

4) Pie izglītības (5.lpp.(7) - vai izglītība tiek nodrošināta kvalitatīva? Ja 
problēmas, tad kāpēc (ja jau esošās situācijas apraksts). Regulāra 
skolu skaita samazināšanās, ar acīmredzamu tendenci to turpināt, 
iespējama skolotāju nodrošinājuma krīze. Likvidētas speciālās skolas 

 

Viedoklis pieņemts zināšanai. 

Paskaidrojam, ka viedoklī paustais par (4)-(13) 
punktiem attiecas uz Balvu novada Attīstības 
programmas Stratēģisko daļu, kuras 1. nodaļā ir 
ietverta jaunizveidotā novada vizītkarte, 
atspoguļot galvenos faktus (īsu informāciju) par 
novadu. 

Normatīvais regulējums par teritorijas 
attīstības plānošanas dokumentu izstrādi 
nosaka, ka pašvaldības par informatīvu 
materiālu izmanto pastāvīgi aktualizējamu 
pašreizējās situācijas raksturojumu, un visus 
situācijas raksturojuma materiālus datē un 
apkopo atsevišķā sējumā.  

Plānošanas dokumentu izstrādē papildus 
ievērojami ministrijas izstrādātie metodiskie 
ieteikumi attīstības programmu izstrādei 
reģionālā un vietējā līmenī. Saskaņā ar 
minētajiem metodiskajiem ieteikumiem, 
pašvaldības attīstības programmā nav 
nepieciešams apskatīt neierobežotu tēmu 
skaitu. Pašreizējās situācijas analīzē pašvaldība 
analizē līdzšinējo attīstību jomās, kas tai ir 
nozīmīgas, kā arī jomas, kas ir saistītas ar 
pašvaldības funkcijām un iniciatīvām. 

Neapšaubāmi, tajā iekļautie dati un informācija 
ir atkarīga no izstrādei pieejamā laika limita, 
datu un informācijas pieejamības, t.sk. to 
precizitātes, iesaistes datu vākšanā un 
apkopošanā, datu analīzes kvalitātes. 

Dokumentu izstrādes procesā tika organizētas 
darba grupas, kuru dalībnieki, pielietojot 
dažādas metodes, piemēram, SVID, apzināja 
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ir problēma visiem. Kāda ir pieaugušo tālākizglītība, pārkvalificēšanās 
iespējas? Bet te ir teju idille parādīta. 

5) Pie veselības ((9) 5.lpp.) vajadzētu būt dramatiskajai apzināšanās, 
ka "Balvu un Gulbenes slimnīcu apvienība" ir lielākais nodokļu 
maksātājs novadā... Ne ražotnes, bet slimnīca... 

6) Laikam jau tam faktam no iepriekšteiktā par slimnīcu jābūt pie 
uzņēmējdarbības (5.lpp. (11) ). Un vai tiešām ir tikai 10,5% bezdarbs? 
Vai ir ņemts vērā tas, ka bez darba esošie ir nereģistrēti, jo tas ir pat 
NEIZDEVĪGI? Un vai ir reāls iedzīvotāju skaits, tad jau arī tas procents 
varētu būt krietni savādāks. Vieglākai ceļa iešanai izvēlēts reģistrētais 
bezdarbs. ) Bet nevar izslēgt iespēju, ka neizdomā pavisam citus 
kritērijus bezdarbnieku reģistrācijai. Kāpēc nepieminēt, ka attāluma 
no Rīgas un problēmas ar loģistiku un valsts nodokļu politika, arī naida 
kacināšana ar kaimiņiem nestimulē nodarbinātības attīstību. 

7) Tūrisms (5.lpp. (12) ) Kur ir minēts, ka novadā ir problēmas ar 
izmitināšanu? 

8) Funkcionālās saites. Vai tiešām nav jāpiemin Rēzekne, jo domāju, 
ka gan Krišjāņi, gan Bērzpils, arī bijušais Rugāju novads ar to pusi pat 
stipri saistīti. Lielveikali, "Gors"? Varētu norādīt attālumus līdz 
centriem. 

Kā jau minēju sākumā, problēmas pasniegtas ļoti vispārīgi, lai gan tās 
būtu jāparāda uzreiz - tālāk vairums vispār pat neizlasīs. Jo viss ir labi. 
Ko t' grib. 

Grūti pieņemt šo teikumu ( 6.lpp. (15) ) "Balvu novada mērķis nav 
apturēt iedzīvotāju sarukšanu, bet vismaz saglabāt vai palēnināt 
iedzīvotāju skaita straujo samazināšos." It kā reālistiski (un, ļoti 
iespējams, pat tos cerētos zem -10% krituma nesasniegs līdz 2030.g.), 
bet tāda drausmīga nolemtība dveš. Protams, ļoti lielā mērā šo faktoru 
ietekmē valsts politika, bet šādu teikumu rakstīt par teritoriju, kas jau 
tā apdzīvotības blīvuma ziņā ir viena no mazākajām Eiropā... 

Ja šo teritoriju padarītu darbam un dzīvošanai interesantu 
nedegradētiem iedzīvotājiem, šis faktors pats atrisinātos. Jo Latvijā 

jaunās pašvaldības stiprās puses, problēmas, 
attīstības iespējas un draudus, kas atspoguļoti 
arī šajā dokumentu sadaļā. Izvirzīto problēmu 
apzināšanas rezultātā tika sagatavota 
dokumentu stratēģiskās daļas – gan ilgtermiņā, 
gan vidējā termiņā. 

Ņemot vērā abu plānošanas dokumentu 
izstrādes stadiju, minēto sadaļu var aktualizēt 
un precizēt pēc nepieciešamības, piemēram, 
Rīcības un investīciju plāna aktualizācijas 
ietvaros. 

SIA “METRUM” izstrādātā platforma jeb 
interaktīvā karte tika sagatavota vienīgi Balvu 
novada plānošanas dokumentu izstrādes 
ietvaros kā papildus instruments sabiedrības 
iesaistei, tādējādi sniedzot iespēju papildus 
izteikties un iesniegt priekšlikumus. Interaktīvā 
karte netiks izmantota pašvaldības ikdienas 
darbā kā datu bāze, kas papildināma, piemēram, 
ar priekšlikumā pieminētajiem realizētajiem 
projektiem. 
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nenovērtē, ka cilvēki vispār paliek te dzīvot, pat drīzāk stimulē vākties 
projām citur pasaulē vai tai saulē. 

Ar izaugsmes resursu - latgaliešu valodu un identitāti - nupat kā 
saskārāmies novada zīmju uzstādīšanas sakarā. Paši Balvi - patīk vai 
nepatīk - tomēr nav īsti Latgale. Lai gan uzskatu, ka Balvu novadā 
latgaliskums ir resurss, bet jābūt visai uzmanīgiem ar tā uzspiešanu 
visiem. 

Tādās teritorijās kā Balvu novads noteikti nepieciešami nodokļu 
atvieglojumi, lai ieguvums no to samazinājuma kompensētu loģistikas 
izdevumus, arī dotu iespējas maksāt lielākas algas, bet nodokļu 
apjoms jāpalielina no apgrozījuma pieauguma. 

Nodokļu atvieglojumi būtu arī ļoti nozīmīgi jaunu uzņēmumu izveidei, 
arī, rakstot projektus, šādā teritorijā varēs vairāk ieguldīt idejas 
attīstībā nevis obligātajos maksājumos valstij. 

Arī tīra, sakopta vide ir vērtība, tādēļ būtu ļoti nozīmīgi, lai Balvu 
novadā atkritumu savākšanas pamatojums būtu tīrības nodrošināšana 
nevis atkritumu biznesa vēl lielākas peļņas nodrošināšana. 
Jānodrošina iespējas nodot atkritumus tad, kad tie ir, arī specifiskākus, 
par to nepieprasot lielas maksas. Varbūt pat vajadzētu kādas 
kampaņas to savākšanai ik pa brīdim noorganizēt.  Jo esošā alternatīva 
- aizved uz mežu un izgāž - ilgtermiņa attīstībai nebūt nebūs 
izdevīgāka. Bet izcili būtu, ja varētu atbalstīt kādus, kas iemanītos 
kādus atkritumus izmantot savā uzņēmējdarbībā. Varbūt būtu 
jāizstrādā "Atkritumu mācība" skolēniem un visiem? 

Lasot 31.lpp., redzu, ka "tika izstrādāta interaktīva karte balvi.tergis.lv, 
bet vai tā patiešām jau skaitās kā pabeigta? Tur pat ēku kontūras nav 
redzamas daudz kur. Un leģendas aprakstītie objekti nešķiet salikti. Lai 
gan ideja ir ļoti laba. Un sabiedrības iesaistei varētu būt ļoti noderīga.  

Piedāvāju šajā kartē veidot arī ieplānoto un realizēto projektu slāņus. 
Varētu sasaistīt kopā ar projektu izstrādes datubāzi, kurā varētu 
apskatīt projektu izstrādātājus, veicējus, uzraugus un, saņemot 
vēlākas atsauksmes, redzēt, kuri būtu pelnījuši dalību citos projektos, 
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bet kuri - sankcijas par “brāķdarību”. (To var gan ēkām, gan ceļu 
remonta posmiem) Tas varētu būt izmantojams arī iedzīvotājiem, lai 
atrastu uzņēmumus, kas kvalitatīvi veic pasūtījumus. 

Starp citu - arī ezeru labiekārtošanas darbiem var būt savs slānis. 

Protams, resursam būtu jābūt pierobežai un sadarbībai ar 
kaimiņvalstīm. Arī dzelzceļš, Kupravas māls... Politikas pēc, diemžēl tur 
ir arī drauds. 

Nevajag nenovērtēt to labo, kas ir, bet nevajag pievērt acis uz to, kas 
"pūst", jo var sagandēt arī to labo. Lai izdarītu pareizus secinājumus, 
izejas datiem jābūt pēc iespējas objektīviem, pat ja nepatīkamiem. 

22. Balvu novada domes 
Uzņēmējdarbības komisija 
Elektroniski uz e-pastu 

Par attīstības plānošanas dokumentu vispārējo tvērumu  

Vēlamies izteikt atzinību un pateicību ikvienam pašvaldības 
darbiniekam un iedzīvotājam, kuri ir piedalījušies minēto projektu 
izstrādē. Kopumā Stratēģija, Attīstības programma un Rīcības un 
investīciju plāns 2021.-2027.gadam (turpmāk-Rīcības plāns) veiksmīgi 
iezīmē Balvu novada aktuālākos izaicinājumus un potenciālus, kā arī 
rada priekšstatu par nepieciešamo rīcību tuvākajos gados.   

Vēlamies uzsvērt, ka uzņēmējdarbības attīstība novadā ir atkarīga ne 
tikai no tieši uz uzņēmējdarbību vērstiem pasākumiem, bet arī 
netiešajiem pasākumiem kā, piemēram, mājokļu pieejamība, 
darbaspēka pieejamība un izglītības specializācija, kvalitāte, 
infrastruktūras kvalitāte, novada tēla veidošana u.c. Uzņēmējdarbības 
attīstība ir visu šo aktivitāšu kopējais rezultāts.   

Vienlaikus, izskatot minētos dokumentus, aicinām pievērst uzmanību 
sekojošajam: 

1) Viens no pašvaldībai pieejamajiem finansējuma avotiem ir Eiropas 
Savienības (ES) un Eiropas Komisijas (EK) finansējuma ietvaros 
sniegtais atbalsts. Minētā atbalsta tvērums un pieejamais apjoms ir 
tiešā veidā atkarīgs gan no ES un EK līmenī definētajiem atbalsta 
programmu mērķiem, gan arī nosacījumiem tā saņemšanai, kā arī 
no pašvaldību definētajiem stratēģiskajiem mērķiem un 
aktivitātēm. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Viedoklis pieņemts zināšanai. Konkrēti 
priekšlikumi nav sniegti. 

Balvu novada Stratēģijā noteiktie trīs 
stratēģiskie mērķi un trīs ilgtermiņa prioritātes 
(t.sk. savstarpējā sinerģijā) ir vērstas, lai 
veicinātu uzņēmējdarbību novadā, savukārt 
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2) No Stratēģijā un Attīstības programmā rakstītā nav skaidri 
noprotams vai un cik lielā apmērā Stratēģijā, Attīstības programmā 
un Rīcības plānā ir ņemts vērā jaunais Eiropas Savienības fondu 
plānošanas periods 2021.-2027.gadam, tā ietvaros noteiktie ES 
investīciju mērķi un tiem pakārtotās darbības programmas, 
indikatīvais finansējums (info pieejama šeit: 
https://www.esfondi.lv/es-fondi-2021---2027). 

3) Tāpat nav skaidri noprotams vai un cik lielā apmērā plānošanas 
dokumentos ņemts vērā Eiropas Atveseļošanas fonda plānā 
iekļautās atbalsta jomas un plānā iezīmētās aktivitātes (info 
pieejama šeit: https://www.esfondi.lv/atveselosanas-un-
noturibasmehanisms). Balvu novada ilgtermiņa plānošanas 
dokumentu sasaiste arī ar minēto fondu mērķiem un piedāvātajām 
iespējām, t.sk. izmantojot atsauces uz programmu mērķiem, 
palielina gan šo atbalsta pasākumu pieejamību, gan iespējamību 
novadā.   

4) Pensionēšanās vecumu sasniegušo senioru īpatsvara pieaugums, 
kas ietekmē gan darbaspēka pieejamību, gan arī sociālo 
pakalpojumu un veselības aprūpes pakalpojumu pieaugumu, ir 
viens no būtiskākajiem Latvijas nākotnes izaicinājumiem, t.sk. Balvu 
novadā. Šī tendence novadam var būt gan izaicinājums, gan arī 
iespēja vienlaikus, ja rīkosimies pietiekami apņēmīgi, mērķtiecīgi un 
radoši. Ne Attīstības stratēģijā, ne arī rīcības plānā skaidri 
neiezīmējas ne šī problēma, ne arī risinājumi. Pieļaujam, ka tas ir 
tāpēc, ka nevienam nav skaidru atbilžu, kā pareizi rīkoties, kādas 
aktivitātes īstenot, lai mazinātu slogu, vienlaikus palielinot senioru 
labsajūtu. Taču atbilžu neesamība nenozīmē, ka Attīstības stratēģijā 
un sekojoši Rīcības plānā nevajadzētu iekļaut t.s. “ceļa karti” kā 
nonākt līdz šīm atbildēm, t.sk. gan veicot esošās situācijas analīzi un 
nākotnes prognozes, gan arī rīkojot diskusijas un “prāta vētras” ar 
atbildīgajām institūcijām un nevalstiskajām organizācijām, gala 
rezultātā nonākot līdz rīcības plānam. Aicinām šajos attīstības 
plānošanas dokumentos iekļaut punktu, kurš paredzētu šāda rīcības 
plāna izstrādi.  

Balvu novada Attīstības programmā izvirzīti 
vidēja termiņa stratēģiskie uzstādījumi (t.sk. 
Rīcības un investīciju plānā paredzētas 
aktivitātes un konkrēti projekti 
uzņēmējdarbības sekmēšanai), lai soli pa solim 
sekmētu virzību uz Balvu novada Stratēģijā 
izvirzīto mērķu sasniegšanu. 

Izstrādājot Balvu novada plānošanas 
dokumentus, ņemti vērā priekšlikumā minētie 
plānu un programmu dokumenti. Dokumentu 
izstrādes darba uzdevums neparedz veidot 
detalizētu pārskatu (apkopojumu/izvērtējumu) 
par atbalsta programmām. 

 
 

 

Daļēji ņemts vērā. Pašreizējās situācijas analīze 
attiecībā uz demogrāfiskajiem rādītājiem 
nenoliedzami liecina par iedzīvotāju skaita 
palielināšanos pēc darbspējas vecuma gan visā 
Latgales reģionā, gan Balvu novadā. 

Vietējo pašvaldību autonomas funkcijas ir 
noteiktas ar likumu „Par pašvaldībām”. Tās 
respektējot, Balvu novada Stratēģijā ir noteikti 
trīs stratēģiskie mērķi kā politisku uzstādījumu 
kopums vēlamajām situācijas pārmaiņām un 
trīs ilgtermiņa prioritātes, kuru ietvarā iekļauto 
attīstības aktualitāšu risināšana tiek izvirzīta 
priekšplānā salīdzinājumā ar citām attīstības 
aktualitātēm. 

Definējot šos stratēģiskos uzstādījumus un 
nosakot konkrētas veicamās aktivitātes Balvu 
novada Attīstības programmā, pašvaldība 
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5) Datu ieguve, analīze un publicēšana: viens no veidiem kā veicināt 

sabiedrības līdzdalību un uzņēmēju, un nevalstisko organizāciju 
iesaisti pašvaldības pārvaldes procesos, tādējādi nodrošinot 
kvalitatīvu, caurspīdīgu un datos balstītu lēmumu pieņemšanu, ir 
visdažādāko pašvaldību raksturojošo datu apkopošana un 
publicēšana pieejamā formā pašvaldības mājaslapā (sākot no 
publisko tualešu un ūdens ņemšanas atrašanās vietām līdz pat 
bērnu laukumiem, informācijas stendiem un autobusu pieturām). 

tiecas sekmēt demogrāfiskās slodzes 
samazināšanos. Visi Balvu novada iedzīvotāji – 
bērni, jaunieši, vecāki, seniori – ģimenes ir 
Balvu novada vērtība. 

Neapšaubāmi, šī konstatētā problēma ir liels 
izaicinājums, vienlaikus, tā lielā mērā ir valstiska 
problēma, ko ietekmē ļoti dažādi faktori. 

Izstrādātie Balvu novada plānošanas 
dokumenti paredz pilnveidot atbalsta sistēmu 
visām iepriekš minētajām iedzīvotāju grupām 
un pamatvajadzību kvalitatīvu nodrošinājumu, 
t.sk. atbalstu senioriem sevis pilnveidošanas un 
sociālās iesaistes stiprināšanai. Tā, Rīcības un 
investīciju plāna uzdevums U1.4.1. „Atbalstīt 
zinošas un prasības sabiedrības attīstību” 
paredz aktivitāti A1.4.1.5. „Novadu aptverošas 
un sistemātiskas pieejas izveide darbā ar 
senioru interešu grupām”, šajā plānošanas 
periodā bez konkrētiem projektiem. Vienlaikus, 
minētā aktivitāte var tikt saistīta ar 
priekšlikumā ietverto priekšlikumu. 

Precizējot priekšlikumā norādītā sasniedzamā 
mērķa būtību un izvērtējot konkrēta projekta 
iekļaušanas atbilstību, priekšlikums tiks izskatīts 
turpmākajā plānošanas procesā – Rīcības un 
investīciju plāna aktualizācijas procesā. 

Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
RV 2.1. „Efektīva un gudra pārvaldība” U2.1.1. 
ir paredzēta aktivitāte A2.1.1.2. „Viedās 
pašvaldības digitālās transformācijas, datu 
pārvaldība, inovāciju un klientu orientētas 
pieejas sekmēšana”. 

Precizējot priekšlikumā norādītā sasniedzamā 
mērķa būtību un izvērtējot konkrēta projekta 
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Šobrīd Attīstības stratēģija, ne arī Rīcības plāns neparedz šādu 
aktivitāšu virzienu, taču šādu datu publicēšana veicinātu kvalitatīvu 
lēmumu pieņemšanu un iespējamo problēmjautājumu laicīgu 
risināšanu. Aicinām izvērtēt šāda virziena iekļaušanu gan Attīstības 
programmā, gan Rīcības plānā kā rezultatīvo rādītāju nosakot 
“Izvērtētas to pašvaldībai pieejamo datu kategorijas, kuras būtu 
vērts publicēt tādējādi veicinot iedzīvotāju informētību, līdzdalību 
un kvalitatīvu lēmumu pieņemšanu pašvaldībā”.   

6) Pierobežas teritorija: Šobrīd novada attīstības plānošanas 
dokumentos atsevišķi nav iezīmēta teritorija, kas atrodas tuvāk 
Latvijas, t.sk. Eiropas Savienības un Krievijas Federācijas robežai. Arī 
ES un nacionālā līmeņa attīstības plānošanas dokumentos un 
programmās nav iezīmētas aktivitātes, kuras ir specifiski mērķētas 
uz pierobežas teritorijas sociālekonomisko vai drošības apstākļu 
uzlabošanu. Vienlaikus, t.sk. ņemot vērā pēdējā gada notikumus pie 
Latvijas-Baltkrievijas, Lietuvas-Baltkrievijas un Polijas-Baltkrievijas 
robežas, nav izslēgts, ka šāds specifisks atbalsts ES līmenī var 
parādīties. Ņemot vērā iepriekš minēto, aicinām Attīstības 
stratēģijā un Attīstības programmā atsevišķi iezīmēt pierobežas 
teritoriju, piemēram, 15 km platumā no robežas kā pamatojumu 
norādot, ka, lai stiprinātu Latvijas un ES ārējās robežas, t.sk. 
depopulāciju, nepieciešams pievērst fokusētu uzmanību 
sociālekonomiskajai situācijai šajā teritorijā. 

 

 

 

 

Par Rīcības plānā iekļautajām aktivitātēm 

Tieši no Rīcības plāna kvalitātes, proti, vai tajā ietvertās aktivitātes 
aptver stratēģijā un attīstības programmā iezīmētos jautājumus, ir 
atkarīga novada turpmākā attīstība.   

iekļaušanas atbilstību, priekšlikums tiks izskatīts 
turpmākajā plānošanas procesā – Rīcības un 
investīciju plāna aktualizācijas procesā. 

 

 
 
 

Nav ņemts vērā. Pierobežas noteikšanu regulē 
MK 14.08.2012. noteikumi Nr. 550 „Noteikumi 
par Latvijas Republikas valsts robežas joslu, 
pierobežas joslu un pierobežu, kā arī 
pierobežas, pierobežas joslas un valsts robežas 
joslas norādījuma zīmju un informatīvo norāžu 
paraugiem un to uzstādīšanas kārtību”. 

Atbilstoši tā 19. pantam, Ministru kabinets gar 
ārējo sauszemes robežu nosaka pierobežu, ne 
šaurāku par 30 kilometriem, sākot no valsts 
robežas. Minētajā zonā iekļaujas viss Balvu 
novads. 20. pants regulē pierobežas režīmu, 
bet 21. pants – pierobežas, pierobežas joslas, 
valsts robežas joslas un patrulēšanas joslas 
iezīmēšanu. 

Pamatojoties uz iepriekš minēto, nav 
pamatojuma šādu zonu (turklāt mazāku nekā 
sniegts priekšlikums) iezīmēt Balvu novada 
pašvaldības stratēģiskajā dokumentā, jo tā tiek 
noteikta ar augstāka līmeņa normatīvo 
regulējumu. 

 

 

 

 



39 

Ņemot vērā iepriekš minēto, izsakām sekojošus priekšlikumus, 
iebildumus un komentārus:  7. Izglītības iestāžu specializācija un 
uzņēmējdarbības kompetenču attīstība skolniekos: Gan Attīstības 
stratēģijā, gan arī nacionālā līmeņa plānošanas dokumentos ir 
iezīmēta nepieciešamība veicināt vispārējās izglītības iestāžu 
specializāciju. Specializācija (piemēram, informācijas un 
komunikācijas tehnoloģiju jomā, veselības aprūpē, militārajā drošībā, 
uzņēmējdarbībā u.c.) var dot iespējas Balvu novada skolām iespēju 
piesaistīt papildu skolniekus, t.sk. no citiem novadiem. Diemžēl 
Rīcības plānā parādās tikai viena aktivitāte (zem Nr. A1.1.2.), kuras 
ietvaros ir pieminēta specializācijas veicināšana, iegādājoties skolām 
datortehniku. Ņemot vērā iepriekš minēto:   

 Aicinām zem rīcības virziena 1.1. Izglītota sabiedrība izdalīt vēl 
vienu aktivitāti – Izglītības iestāžu specializācijas veicināšana – ar 
projekta nosaukumu  

“Izglītības iestāžu specializācijas veicināšana organizējot 
savstarpējas diskusijas un veicot izpēti par piemērotāko 
specializācijas virzienu ieinteresētajām skolām. Atbalsta sniegšana 
skolām specializācijas ieviešanā.” Indikatīvā summa:100 000 EUR. 
Īstenošanas teritorija: Viss novads. Atbildīgie par īstenošanu – 
Izglītības pārvalde, izglītības iestādes.  

 Aicinām zem rīcības virziena 1.1. Izglītota sabiedrība izdalīt vēl 
vienu aktivitāti - Uzņēmējdarbības kompetenču attīstīšana 
skolniekos – ar projekta nosaukumu  

“Regulāru un sistemātisku uzņēmējdarbības prasmes attīstošu 
aktivitāšu īstenošana visās novada skolās, t.sk. organizējot 
jauniešiem saistošus treniņus par mācību uzņēmumu veidošanu, 
organizējot ekskursijas pie vietējiem uzņēmējiem, tikšanās ar 
vietējiem un nacionālā līmeņa uzņēmējiem, panākumiem bagātiem 
novadniekiem, kuri ar saviem piemēriem var iedvesmot jauniešus.” 
Indikatīvā summa: 10 000, Īstenošanas teritorija: Viss novads. 
Atbildīgie par īstenošanu – Izglītības pārvalde, izglītības iestādes/ 
Jauniešu centrs, ZBTC. 

Nav ņemts vērā. Sniegts skaidrojums. 

Izglītības iestādēs  apgūstamās  programmas, 
iemaņas –   Junior Achievement 
(uzņēmējdarbības izglītība) Balvu Valsts 
ģimnāzijā, Profesionālās vidējās izglītības 
programmas „Komerczinības”, 
„Kokizstrādājumu izgatavošana”, „Šūto 
izstrādājumu ražošanas tehnoloģija”, 
„Skaistumkopšanas pakalpojumi”, “Bērnu 
aprūpe” Balvu profesionālajā un 
vispārizglītojošā vidusskolā. 

Priekšlikumu –  izvērst izglītības iestāžu 
padziļinātu specializāciju,  ir jāizskata 
pašvaldības Izglītības pārvaldei kā šīs sfēras 
profesionālam pārraugam, kas  izstrādā un 
realizē pašvaldības stratēģiskos un politikas 
plānošanas dokumentus izglītības jomā. 

Priekšlikumu ieteikts ņemt vērā, izstrādājot 
jaunu novada Izglītības stratēģiju. 
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7) Remigrācijas speciālists un diasporas jaunieši: Viena no jau 
šobrīd redzamajām problēmām gan novadam, gan valstij kopumā 
ir darbaspēka trūkums. Darbaspēka pieejamība un to prasmes ir 
izšķirošais faktors uzņēmējdarbības attīstībai un jaunu investīciju 
piesaistei. Viens no mūsu novada potenciāliem darbaspēka 
piesaistei nepieciešamības gadījumā ir ārvalstīs un ārpus Balvu 
novada dzīvojošie novadnieki, kuru skaits varētu pārsniegt 10 
000, bet, ja pieskaita arī otro un trešo paaudzi, kurām joprojām ir 
saglabājušās saites ar novadu, tad tie jau varētu būt vairāki 
desmiti tūkstoši iedzīvotāju. Plānošanas reģiona līmenī un 
atsevišķās Latvijas pašvaldībās veiksmīgi darbojas remigrācijas 
speciālisti, kuru uzdevums ir gan apzināt ārpus novada dzīvojošos 
novadniekus, gan arī konsultēt tos par darba, dzīvesvietas un 
uzņēmējdarbības attīstības iespējām, ja tie vēlas atgriezties uz 
dzīvi atpakaļ konkrētajā pašvaldībā vai novadā. Īpaši veiksmīgi 
remigrācijas speciālists darbojas Latgales plānošanas reģionā 
(latgaliešiem ir pastiprināta interese par atgriešanos).  

 Ņemot vērā faktu, ka pēc novadu apvienošanas pašvaldības rīcībā 
ir pietiekami plašs administratīvais resurss, aicinām noteikt vienu 
amatpersonu (neveidojot jaunu amata vietu), kurai viens no 
pamatuzdevumiem būtu iepriekšminēto konsultāciju veikšana un 
potenciālo remigrantu apzināšana. Šāda informācija un aktīvs darbs 
sniegtu iespēju ātrāk un operatīvāk novadīt informāciju, piemēram, 
par vakancēm, līdz potenciālajiem interesentiem un lielākas 
iespējas uzņēmējiem, investoriem atrast sev nepieciešamos 
speciālistus. Aicinām rīcības plānā iekļaut sekojošu aktivitāti – 
Remigrācijas speciālista amata vietas izveide neveidojot jaunu 
amata vietu pašvaldībā.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
Daļēji ņemts vērā. Latgalē remigrācijas 
koordinatora pienākumus veic Astrīda 
Leščinska, Balvu novadā – Inta Kaļva. 

Remigrācijas jautājumu risināšanā pašvaldība ir 
iesaistīta. Izveidota arī sadaļa internetvietnē, kā 
arī noteikts atbildīgais darbinieks. 

Rīcības un investīciju plāna aktivitāte A2.2.1.1. 
„Iedzīvotāju informēšanas pilnveidošana par 
novada aktualitātēm. Sabiedrības iesaistes 
formas daudzveidošana lēmumu pieņemšanas 
procesā” papildināta ar projektu „Remigrācijas 
sekmēšanas pasākumi””, ar rezultatīvo rādītāju 
„Veikti pasākumi remigrācijas veicināšanai. 
Organizētas bērnu un jauniešu nometnes 
diasporas pārstāvjiem”. 
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 Aicinām Rīcības plānā iekļaut aktivitāti “Bērnu un jauniešu nometņu 
organizēšana Balvu novadā, kā arī ārvalstīs un ārpus novada 
dzīvojošajiem jauniešiem” ar rezultatīvo rādītāju “Ik gadu 
noorganizēta vismaz viena bērnu un jauniešu vasaras nometne 
Balvu novadā, kurā ir piedalījušies gan novadā, gan ārpus novada, 
bet ar novadu saistītie jaunieši, tādā veidā stiprinot viņu saiti ar 
novadu”. Indikatīvā summa – 20 000 EUR. Atbildīgais par izpildi – 
Kultūras vai izglītības pārvalde, līdzdarbojoties citām pašvaldības 
institūcijām. 

 

 
 

8) Mājokļu rekonstrukcija/siltināšana: Viens no būtiskākajiem 
novada izaicinājumiem šobrīd ir dzīvojamo daudzdzīvokļu ēku 
kvalitāte un atbilstība mūsdienu prasībām. Rīcības plāna projektā 
ir iekļauta aktivitāte Nr. A3.1.2.2. “Iedzīvotāju informēšana 
būvniecības jautājumos, t.sk. centralizēto komunālo pakalpojumu 
un energoefektivitātes jautājumos”, taču nekas vairāk Rīcības 
plāna projektā pie šī neparādās – ne projekta nosaukums, ne 
nepieciešamais finansējums, ne rezultatīvais rādītājs, ne arī 
atbildīgie. Ņemot vērā iepriekš minēto:  

 Aicinām iedzīvotāju informēšanu par energoefektivitātes 
jautājumiem izdalīt atsevišķā projektā “Iedzīvotāju informēšana 
par energoefektivitātes jautājumiem, t.sk. energoefektivitāti 
veicinošām atbalsta programmām.”, paredzot tam adekvātu 
finansējumu un nosakot rezultatīvo rādītāju – “Īstenota 
sistemātiska iedzīvotāju informēšanas kampaņa par daudzdzīvokļu 
ēku siltināšanas vai rekonstrukcijas atbalsta programmām. 
Veicināta mājokļu siltināšana vai rekonstrukcija un sniegts 
konsultatīvais atbalsts mājokļu siltināšanai vai rekonstrukcijai.” 
Īstenošanas termiņš: 2022.-2027., Atbildīgie par īstenošanu: SAN-
TEX, pilsētu un pagastu pārvaldnieki.   

Ņemts vērā. 

Rīcības un investīciju plāna aktivitātē A2.2.1.1. 
„Iedzīvotāju informēšanas pilnveidošana par 
novada aktualitātēm” ir iekļauta projekta ideja 
par nometnēm jauniešu nometnēm diasporas 
pārstāvjiem.  Sabiedrības iesaistes formas 
daudzveidošana lēmumu pieņemšanas procesā” 
projekta ideja „Remigrācijas sekmēšanas 
pasākumi, ar iznākuma rādītājiem „Veikti 
pasākumi remigrācijas 
veicināšanai / Organizētas bērnu un jauniešu 
nometnes diasporas pārstāvjiem”. 

 

 

 

 

 

 

 
Ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitāte  A3.1.2.2. „Iedzīvotāju informēšana 
būvniecības jautājumos, t.sk. centralizēto 
komunālo pakalpojumu un energoefektivitātes 
paaugstināšanas jautājumos” papildināta ar 
projektu „Iedzīvotāju informēšana būvniecības 
jautājumos, t.sk. centralizēto komunālo 
pakalpojumu un energoefektivitātes 
paaugstināšanas jautājumos”. 
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9) Dzīvojamo īres māju būvniecība: Lai veicinātu mājokļu 
pieejamību novadā un jauno ģimeņu, speciālistu piesaisti, 
nepieciešams paplašināt un uzlabot Balvu pilsētā un visā novadā 
pieejamo dzīvojamo fondu. Tuvākajā laikā Ministru kabinetā 
plānots apstiprināt Noteikumus par atbalstu dzīvojamo īres māju 
būvniecībai, kuru mērķis ir dzīvojamo īres māju būvniecība ar 
mērķi veicināt būvniecības standartiem un energoefektivitātes 
prasībām atbilstošu zemas īres maksas mājokļu pieejamību 
mājsaimniecībām. Paredzēts, ka šī atbalsta ietvaros pašvaldības 
varēs saņemt aizdevumu ar termiņu līdz pat 30 gadiem, kā arī 
kapitāla atlaidi līdz 30% no kopējām izmaksām. Komisijas ieskatā 
šī ir laba iespēja papildināt novada dzīvojamo fondu ar jaunām 
daudzdzīvokļu ēkām, tādējādi arī veicinot novadnieku 
atgriezšanos un darbaspēka piesaisti. Pieprasījums pēc 
kvalitatīvām dzīvojamajām ēkām ir vērojams ne tikai Balvu 
pilsētā, bet arī atsevišķos pagastos. Ņemot vērā iepriekš minēto:  

 Aicinām Rīcības plānā iekļaut projektu “Dzīvojamo īres māju 
būvniecība” ar rezultatīvo rādītāju “Izvērtēts iedzīvotāju 
pieprasījums novadā pēc dzīvokļiem un pašvaldības iespējas 
piesaistīt finansējumu caur akciju sabiedrības “Attīstības finanšu 
institūcija “Altum”” īstenoto atbalsta programmu dzīvojamo īres 
māju būvniecībai. Tā rezultātā izstrādāts un īstenots dzīvojamo īres 
māju būvniecības plāns.”. Indikatīvā summa: Komisija nav 
kompetenta noteikt nepieciešamo indikatīvo summu. Īstenošanas 
termiņš: 2022.-2027. Atbildīgie par īstenošanu: Balvu novada 
domes Attīstības departaments.  

 

10) Balvu promenādes izveide, muižas atjaunošana un pārgājienu, 
pastaigu takas izveide apkārt Balvu un Pērkona ezeriem. Balvu 
vizītkartes – ezera, tā piekrastes un muižas – sakārtošana 
viennozīmīgi veicinātu ziemeļlatgaliešu lepnumu par sava novada 
centru, paplašinātu ģimenēm un aktīvai atpūtai pieejamo vidi un 
veicinātu tūristu interesi par Balvu pilsētu.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sniegts skaidrojums. Rīcības un investīciju 
plāna uzdevuma U3.1.1. „Attīstīt pašvaldības 
dzīvojamo fondu un veicināt jaunu mājokļu 
būvniecību” aktivitātē A3.1.1.3. ir iekļauts 
„Pašvaldības dzīvojamā fonda monitoringa 
veikšana” ar plānoto rezultātu  „Apzināts un 
novērtēts pašvaldības dzīvojamais fonds, 
izstrādāts rīcības plāns”. Veiktas aktivitātes 
plāna īstenošanai un A3.1.1.2. „Dzīvojamā 
fonda atjaunošana un papildināšana”, kuru 
īstenošana sasaucas ar iesniegto priekšlikumu. 
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 Balvu promenāde: Rīcības plānā ir iekļauta promenādes izbūve pie 
Balvu ezera (A3.2.2.2.), taču vērtējot iezīmēto finansējumu (150 
000 EUR) izsakām bažas, ka ar to varētu būt nepietiekami, lai 
izveidotu kvalitatīvu un pietiekami garu promenādi. Saskaņā ar 
mums pieejamo informāciju, nepieciešamo finansējumu vajadzētu 
palielināt vismaz 2x. Balvu ezera promenāde ir viens no 
būtiskākajiem attīstīt nepieciešamajiem atpūtas objektiem Balvu 
pilsētā.   

 Balvu muižas atjaunošana: Balvu muižu var uzskatīt par Balvu 
pilsētas vizītkarti un potenciāli saistošāko tūrisma objektu pilsētā. 
Vienlaikus Rīcības plānā neatradām aktivitāti, kuras ietvaros būtu 
plānots uzsākt muižas atjaunošanu un tās pilnvērtīgu integrēšanu 
pilsētas dzīvē. Komisija nav kompetenta vērtēt tam nepieciešamos 
finanšu līdzekļus, taču aicina Rīcības plānā iekļaut aktivitāti, kuras 
rezultātā varētu nonākt līdz skaidram risinājumam un plānam 
attiecībā uz muižas tālāko nākotni.   

 Pārgājienu, pastaigu taka apkārt Balvu un Pērkona ezeriem: 
Pastaigu un pārgājienu taku tūrisma popularitāte aizvien pieaug 
gan Latvijā, gan visā pasaulē. Šādas takas (t.sk. ģimenēm ar bērniem 
pieejamas) izveide ap Balvu un Pērkona ezeriem viennozīmīgi 
veicinātu tūristu interesi, novada iedzīvotāju interesi apmeklēt un 
atpūsties Balvos kā arī veselīgu dzīvesveidu. Takas izveidē varētu 
iesaistīt Balvu Vispārizglītojošās un profesionālās vidusskolas 
audzēkņus.   

 Aicinām Rīcības plānā zem rīcības virziena 3.2. Publiskā ārtelpa 
iekļaut projektu “Pastaigu takas izveide apkārt Balvu un Pērkona 
ezeriem” ar rezultatīvo rādītāju “Izveidota pastaigu taka ap Balvu 
un Pērkona ezeriem, t.sk. pieejama ģimenēm ar bērniem (atpūtas 
soli, bērnu rotaļu laukumiņi) un ar norādēm uz tūrisma objektiem.” 
Indikatīvā summa – 200 000 EUR.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ņemts vērā. 

Priekšlikumā paustais tiks ņemts vērā, 
izstrādājot  ezeriem pieguļošo Balvu pilsētas 
teritoriju attīstības tematisko plānojumu. 

Ir papildinošs projekts aktivitātē A6.1.3.1. 
„Investīciju piesaiste esošo un jaunu tūrisma 
objektu infrastruktūras sakārtošanai un izveidei 
projekts Uzņēmējdarbības infrastruktūras 
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11) Veloceliņu izbūve: Vēršam uzmanību uz to, ka veloceliņu esamība 

vai neesamība pilsētās, ciemos un ārpus tiem mūsdienās liecina 
ne tikai par pašvaldības atvērtību un ieinteresētību drošas ceļu 
satiksmes organizēšanā, bet arī mūsdienīgumu un atvērtību 
ģimenēm, veselīgam un zaļam dzīvesveidam. Šobrīd Rīcības plānā 
ir ietverta tikai viena veloceliņa maršruta izbūve no Balviem līdz 
Kubuliem, taču uzskatām, ka pie iecerētā nedrīkst apstāties un ir 
jāplāno arī citu veloceliņu izbūve, kā, piemēram, Balvi-Verpuļeva, 
Balvi-Bērzkalne, Balvi-Naudaskalns un Balvi-Pansionāts/Balvu 
vecais parks. Tāpat arī ir vērts provizoriski plānot iespējamos 
veloceliņus ārpus Balvu pilsētas areāla. It sevišķi ņemot vērā to, 
ka vistuvākajā laikā Ministru kabinetā tiks apstiprināts Satiksmes 
ministrijas sagatavotais informatīvais ziņojums “Par valsts 
mikromobilitātes infrastruktūras attīstību”, kas iezīmē turpmāku 
mikromobilitātes maršrutu (lasi: velo un gājējiem piemērotu 
maršrutu gar valsts ceļiem) attīstību. Ņemot vērā iepriekš minēto:   

 Aicinām Rīcības plānā aktivitāti “Velo infrastruktūras attīstība” 
rezultatīvo rādītāju izteikt sekojoši “Izstrādāta efektīva 
mikromobilitātes maršrutu (velo un gājēju ceļu) tīkla programma, 
t.sk. izvērtējot un nepieciešamības gadījumā sagatavojot 
mikromobilitātes maršrutu izbūves projektus maršrutiem Balvi-
Verpuļeva, Balvi-Bērzkalne, Balvi-Naudaskalns, Balvi-
Pansionāts/Balvu vecais parks”, kā uzsākšanas datumu nosakot 
2022.gadu (izvērtējuma veikšana), bet rezultatīvo rādītāju “Veikta 
velosipēdu ceļa Balvi-Kubuli izbūve” izteikt kā atsevišķu projektu 

attīstība Balvu ezera piekrastē” ar izmaksām 363 
432 EUR.  

Aktivitātē A3.2.2.2. „Ūdens teritoriju un 
ūdensmalu labiekārtošana un publiska 
izmantošana, sadarbībā ar piekrastes zemju 
īpašniekiem projekta Balvu ezera piekrastes 
infrastruktūras izbūve” palielināts finansējuma 
apmērs uz 500 000 EUR. 

Ņemts vērā. Precizēti Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes  A4.2.1.3. „Gājēju un 
velosatiksmes infrastruktūras izbūve vai 
atjaunošana pilsētās un ciemos, kā arī 
apgaismojuma ierīkošana” projekti. 
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rīcības plānā ar rezultatīvo rādītāju “Izbūvēts velobraucējiem un 
gājējiem domāts ceļš maršrutā Balvi-Kubuli”.  

12) Latgaliešu rakstu valodas kā latviešu valodas paveida 
(turpmāk-latgaliešu valodas) saglabāšana: Gan Attīstības 
programmā, gan Attīstības stratēģijā norādīts uz to, ka Balvu 
novada iedzīvotāji lepojas ar latgaliskumu un ka latgaliešu 
valoda ir viena no mūsu novada vērtībām. Nenoliedzami, jau 
šobrīd daudzi novada uzņēmumi un iniciatīvas latgalisko un 
latgaliešu valodu izmanto kā vienu no sava zīmola un piedāvātās 
produkcijas/pakalpojuma galvenajiem elementiem. Tajā pašā 
laikā pašreizējais Rīcības plāna projekts faktiski neatspoguļo 
nevienu aktivitāti, kura būtu vērsta uz latgaliešu valodas 
popularizēšanu, saglabāšanu. Ņemot vērā iepriekš minēto, 
aicinām pašvaldību noteikt vienu amatpersonu izpildvarā, kurai 
amata pienākumu aprakstā būtu minēta latgaliešu rakstu 
valodas popularizēšana un saglabāšana novadā, kā arī Rīcības 
plānā ietvert sekojošu projektu: “Izstrādāts latgaliešu rakstu 
valodas kā latviešu valodas paveida saglabāšanas un attīstības 
rīcības plāns, t.sk. izmantojot latgaliešu rakstu valodu kultūras, 
izglītības un tūrisma aktivitāšu īstenošanā. Īstenotas aktivitātes 
atbilstoši izstrādātajam rīcības plānam.” Kā īstenošanas 
uzsākšanas gadu lūdzam noteikt 2022.gadu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nav ņemts vērā. Valodas saglabāšanas un 
attīstības rīcības plāna izstrāde risināma 
sadarbībā ar pašvaldības Izglītības un Kultūras 
pārvaldēm.   

Likumā „Valsts valodas likums” noteikts, ka 
valsts nodrošina latgaliešu rakstu valodas kā 
vēsturiska latviešu valodas paveida 
saglabāšanu, aizsardzību un attīstību. 

Nākamā valodas politikas plānošanas periodā 
veicami daudzveidīgi atbalsta pasākumi 
latgaliešu rakstu valodas attīstībai, izpētei un 
mācīšanai vispārējā izglītībā un diasporā – 
latgaliešu rakstu valodas iekļaušana 
novadmācībā, mācību programmu paraugu un 
mācību materiālu izstrāde dažādām vecuma 
grupām, pasākumi latgaliešu rakstu valodas 
popularizēšanai, skolotāju izglītošana, vasaras 
nometnes. Lai sniegtu atbalstu latgaliešu rakstu 
valodas normu izstrādei, VVC jau uzsākta 
latgaliešu rakstu valodas eksperta piesaiste, kas 
sniegs organizatorisku un tehnisku atbalstu 
VVC Latviešu valodas ekspertu komisijas 
Latgaliešu rakstu valodas apakškomisijas 
darbībai, kā arī rūpēsies par latgaliešu rakstu 
valodas normu pieejamību sabiedrībai un 
konsultēs interesentus (Par Valsts valodas 
politikas pamatnostādnēm 2021.–
2027. gadam) 

Ievērojot likumā „Latviešu vēsturisko zemju 
likums” noteikto, valsts un attiecīgās 
pašvaldības nodrošina latgaliskās identitātes un 
kultūrvēsturiskās vides saglabāšanu un 
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13) Krucifiksu apzināšana, sakopšana un tūrisma maršruta 
popularizēšana: Viens no novadu raksturojošajiem unikālajiem 
elementiem ir ceļu malās redzamie krucifiksi. Krucifiksi ir unikāls 
ziemeļlatgaliešu mantojuma elements, kuru ir vērts saglabāt un 
popularizēt, t.sk. tūrisma mērķiem.   

 Aicinām Rīcības plānā iekļaut sekojošu projektu – “Balvu novada 
teritorijā izvietoto krucifiksu uzskaitīšana un atjaunošana” ar 
indikatīvo summu vismaz 20 000 EUR un rezultatīvo rādītāju 
“Apzināti, un uzskaitīti novadā esošie krucifiksi. Izstrādāts un 
īstenots to atjaunošanas, rekonstrukcijas plāns, t.sk. uzstādot pie 
tiem informatīvās zīmes. Izstrādātas tūrisma aktivitātes, maršruti.” 
Īstenošanas gadi: 2022.-2027. Atbildīgie par īstenošanu: Kultūras 
pārvalde, ZBTC, pagastu pārvaldnieki, muzeji. 

14) Purvu tūrisms: viena no mūsu novada vērtībām ir tajā izvietotie 
plašie purvi. Purvus var izmantot ne tikai kā dabas resursu avotu, 
bet arī kā rekreācijas objektus, t.sk. purvu pārgājieniem. Ņemot 
vērā purvu pārgājienu popularitātes pieaugumu:  

 Aicinām Rīcības plānā iekļaut sekojošu projektu – “Balvu novada 
teritorijā esošo purvu popularizēšana rekreācijas vajadzībām” – ar 
indikatīvo summu 20 000 EUR un rezultatīvo rādītāju “Izstrādāti 
purvu pārgājienu maršruti un īstenota reklāmas kampaņa tūristu 
piesaistei novadam”. Īstenošanas laiks: 2022.-2027. Atbildīgie par 
īstenošanu: ZBTC.  

ilgtspējīgu attīstību, tostarp veicinot latgaliešu 
valodas kā latviešu valodas paveida apguvi, tai 
skaitā izglītības iestādēs, un lietojumu 
publiskajos pasākumos un ikdienas darbā, kā arī 
atjaunojot un vidē izmantojot vietvārdus 
latgaliešu valodā, tai skaitā ceļazīmēs, vietu un 
ielu nosaukumos. 

 

 

 

 

 
Nav ņemts vērā. 

Balvu centrālas bibliotēkas vadītāja Ruta Cibule 
ir veikusi krucifiksu izpēti novadā, līdz ar to visi 
krucifiksi  ir dokumentēti. Krucifiksu 
atjaunošanu varētu pieteikt VKKF projektos, 
taču izmaksu ziņā nekvalificējas iekļaušanai 
Rīcības un investīciju plānā. 

 

 

 

 
 

Daļēji ņemts vērā. Priekšlikums īstenojams 
aktivitātes Dabas daudzveidības iekļaušana 
tūrisma piedāvājumā, t.sk. sadarbības 
veicināšana ar īpaši aizsargājamo dabas 
teritoriju īpašniekiem projektu ietvaros. 

Konsultējoties ar Dabas aizsardzības pārvaldes 
speciālistiem, informējam, ka  purvu tūrismu 
varētu attīstīt tajās Natura 2000 teritorijās, kur 
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ir spēkā esoši dabas aizsardzības plāni. Pašreiz 
tāds tiek izstrādāts dabas liegumam „Lubānas 
mitrājs” un pašvaldībai jāsniedz priekšlikumi.  

Ieteicams tūrisma aktivitātes vērst uz purviem, 
kas nav dabas liegumos, piemēram, Lutinānu 
purvs, kura teritorijā atrodas Ploskīnes ezers. 

Pašreiz Dabas aizsardzības pārvaldei nav 
līdzekļu jaunu dabas aizsardzības plānu 
izstrādei. Turklāt jārēķinās ar ilgstošu procesu. 

Konsultācijas veiktas arī ar novada tūrisma 
organizatoru. 

Rīcības un investīciju plānā ir iekļauta aktivitāte 
A6.1.3.3. „Dabas daudzveidības iekļaušana 
tūrisma piedāvājumā, t.sk. sadarbības 
veicināšana ar īpaši aizsargājamo dabas 
teritoriju īpašniekiem”, kurā ietverts projekts 
„Dabas tūrisma infrastruktūras izveide un 
attīstība”. Tam precizēts rezultatīvai rādītājs, 
ietverot arī purvu teritorijas (izņemot dabas 
liegumus) kā iespēju tūrisma ilgtspējīgai 
attīstībai. 

23. Vectilžas pagasta pārvaldes 
vadītāja 
Elektroniski uz e-pastu 

Projekti, kurus būtu nepieciešams īstenot Vectilžas pagastā ES 
investīciju projektu 2021. – 2027. gada plānošanas periodā:  

 Sociālo māju būvniecība (laba infrastruktūra – blakus lielceļš, 
autobusu pietura, FVP, bioloģiskās attīrīšanas iekārtas, ūdensvads, 
elektroapgāde, labs piebraucamais ceļš) 

 

 Trotuāru atjaunošana pie estrādes, FVP, bērnudārza 
 

 

 

 

 

 
 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plānā ir ietverta aktivitāte, taču konkrēta 
projekta idejas ietveršana izvērtējuma 
turpmākajā plānošanas procesā. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes A4.1.1.4. „Energoefektīvu 
un viedu risinājumu ieviešana ielu 
apgaismojumam” projekta “Ielu 
apgaismojuma izbūvē” ietvaros ir plānota 
apgaismojuma sakārtošana Balvu un pilsētās, 
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 Estrādes rekonstrukcija 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 Bērnudārza un pagasta pārvaldes ēkas apkures sistēmu maiņa 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 Sporta un atpūtas centra energoefektivitātes uzlabošana 

 

kā arī pagastos. Konkrētā iecere izvērtējama 
un īstenojama pieejamā finansējuma 
ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības plāna aktivitātē 
A1.4.3.1. „Esošās kultūras infrastruktūras un 
mūsdienīgas kultūrvides attīstīšana, kultūras 
iestāžu, kultūras iestāžu kapacitātes 
paaugstināšana” ir iekļauta projekta ideja 
„Kultūras namu un pasākumu vietu 
atjaunošana” ar rezultatīvo rādītāju „[…] 
Atjaunotas novada pagastu un pilsētu 
brīvdabas estrādes”. Konkrētā iecere 
izvērtējama un īstenojama pieejamā 
finansējuma ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A1.1.1.3. „Izglītības iestāžu 
materiāli tehniskā nodrošinājuma un 
infrastruktūras, t.sk. izglītības iestāžu 
ārtelpu, pilnveidošana un modernizēšana” ir 
ietverta projekta ideja „Energoefektivitātes 
paaugstināšana un pakalpojumu pieejamības 
dažādošana izglītības iestādēs”. 

Rīcības un investīciju plāna aktivitāte 
A1.1.12. „Pašvaldības īpašumu/publisko 
objektu energoefektivitātes izpēte, audits un 
paaugstināšana” ir ar projekta ideju „Novada 
pagasta pārvalžu ēku energoefektivitātes 
paaugstināšana”. Konkrētas ieceres 
izvērtējama un īstenojama pieejamā 
finansējuma ietvaros. 

 Ņemts vērā. Rīcības un investīciju plāna 
aktivitāte A1.4.3.1. „Esošās kultūras 
infrastruktūras un mūsdienīgas kultūrvides 
attīstīšana, kultūras iestāžu kapacitātes 
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 Sporta un atpūtas centra rekonstrukcija (skatuves daļas remonts, 

elektroinstalācijas remonts, griestu atjaunošana, ģērbtuves 
izbūve) 

 
 
 

 
 
 

 Komandu sporta veidu (volejbols, futbols, 3x3 basketbols) 
laukumu labiekārtošana, āra trenažieru ierīkošana, bērnu rotaļu 
laukuma rekonstrukcija 

 

 

 

 Vides objekta izveidošana (saules pulkstenis) 

 
 
 
 
 
 

 Peldvietas izveidošana, ezera krasta labiekārtošana (slūžas) 

 

 

paaugstināšana” papildināta ar projekta 
ideju „Energoefektivitātes paaugstināšana 
kultūras un sporta jomu ēkām lauku 
teritorijās” ar rezultatīvo rādītāju „[…], 
paaugstināta ēku energoefektivitāte, t.sk. 
Borisovas tautas namam, Vectilžas sporta un 
atpūtas centram”. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A1.4.3.1. „Esošās kultūras 
infrastruktūras un mūsdienīgas kultūrvides 
attīstīšana, kultūras iestāžu, kultūras iestāžu 
kapacitātes paaugstināšana” ir iekļauta 
projekta ideja „Kultūras namu un pasākumu 
vietu atjaunošana”. Konkrētā iecere 
izvērtējama un īstenojama pieejamā 
finansējuma ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A1.2.2.3. „Jaunas sporta un 
atpūtas infrastruktūras objekti, t.sk. ārtelpas, 
izveidošana” ir ietverta projekta ideja 
„Brīvpieejas sporta laukumu izbūve”. 
Konkrētā iecere izvērtējama un īstenojama 
pieejamā finansējuma ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A1.4.3.5. „Jaunas un 
mūsdienīgu vides, kultūras un dizaina 
objektu veidošana” ir ietverta projektu ideja 
„Mūsdienīgu vides objektu radīšana. 
Konkrētā iecere izvērtējama un īstenojama 
pieejamā finansējuma ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A3.2.2.2. „Ūdens teritoriju 
un ūdensmalu labiekārtošana un publiska 
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 Ūdensapgādes un kanalizācijas sistēmu izbūve 

izmantošana, sadarbībā ar piekrastes zemju 
īpašniekiem” ir ietverta projekta ideja 
„Novada ezeriem pieguļošo teritoriju 
labiekārtošana un pastaigu taku 
izveidošana”. Konkrētā iecere izvērtējama un 
īstenojama pieejamā finansējuma ietvaros. 

 Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A4.1.2.1. „Centralizētas 
ūdens apgādes un kanalizācijas pakalpojuma 
nodrošināšana pilsētās, novada pagastu 
centros un ciemos, ūdensapgādes sistēmu 
uzturēšana un atjaunošana” ir iekļauta 
projekta ideja „Ūdenssaimniecības 
infrastruktūras sakārtošana”. Konkrētā 
iecere izvērtējama un īstenojama pieejamā 
finansējuma ietvaros. 

24. Vīksnas pagasta pārvalde 
Elektroniski uz e-pastu 

1) Vīksnas pagasta pārvaldes administratīvās ēkas jumta remonts un 
sienu siltināšana ~ 300 000 EUR 

Pagasta pārvaldes administratīvajai ēkai jāmaina jumts, jo jumta 
kore vairākas reizes pašu spēkiem ir labota. Jumta vienā galā 
vējmalas, kā arī viss koka dēļu apšuvums gar jumtu ir nolietojies. Ja 
tuvākajā laikā netiks nomainītas kores, kuras ir nolietojušās, ar laiku 
būs jāmaina arī spāres. Ēkai jāveic arī siltināšana, kā arī otrā stāvā 
griestu pārseguma siltināšana.  

Ēkas aizmugures daļā, tautas nama sienai, paaugstinātā mitruma 
dēļ ir bojāts ārējais apšuvums, apmetums deformējies un nodrupis, 
bojāts siltinājums. Augšpusē pie jumta ir vairāki caurumi 
apmetumā. Pamatiem nodrupis apmetums, redzams putuplasts.  

Ja tiks nomainīts jumta segums un veikta ēkas siltināšana, tad būs 
Siltumenerģijas ekonomija un ēkas ekspluatācijas laiks 
pagarināsies. 

 

 

1) Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitāte A4.1.1.2. „Pašvaldības 
īpašumu/publisko objektu 
energoefektivitātes izpēte, auditos un 
paaugstināšana” paredz šādu projekta 
ideju. Vienlaikus, konkrētā iecere 
īstenojama pieejamā finansējuma ietvaros. 
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2) Ielu apgaismojuma ierīkošana Vīksnas ciemā ~ 35 000 EUR 

Ielu apgaismojuma ierīkošana Vīksnas ciema centrā ir ļoti vajadzīga. 
Vakaros un nakts stundās Vīksnas ciems nav izgaismots, diennakts 
tumšajā laikā nav droši pārvietoties kā gājējiem, tā autobraucējiem, jo 
nav ierīkoti gājēju celiņi. 

Šobrīd jau ir izstrādāts projekts ielu apgaismojuma izbūvei Vīksnas 
pagasta Vīksnas ciemā. Nepieciešams piesaistīt papildus finansējumu 
projekta tālākai realizācijai. 

3) Jaunās ielas (Vīksnas pagasts) asfalta seguma virsmas atjaunošana, 
jauna seguma izveidošana vai autoceļa pamatnes uzlabošana ~ 30 
000 EUR 

Asfaltētā seguma atjaunošana: 

 Vīksnas ciema centrā – 2060 m² (ir arī reģistrēti pašvaldības 
autoceļu uzskaitē).  

 Gar divām trīsstāvu mājām  1000 m², bet no trīstāvu mājām līdz 
pirmsskolas izglītības iestādes vārtiem  300 m², kopā  1300 m². 

Jauna asfaltētā seguma izveidošana vai autoceļa pamatnes 
uzlabošana: 

 Uz Līvānu ciemata mājām – 2100 m² no esošā asfalta beigām gar 
Jaunās ielas 11 māju līdz Jaunās ielas 15 mājai; 

 gar trijām divstāvu dzīvojamām mājām “Bērzaine”, “Ābelītes” un 
“Skolotāju māja”  1300 m². 

4) Ceļa Sprogas – Oknupe – Pokuļeva remonta turpināšana ~300 000 
EUR 

Vēlams būtu turpināt pašvaldības autoceļa Sprogas – Oknupe – 
Pokuļeva remontu no 1.960 km - 6,341 km garumā līdz ceļa 
pieslēgumam pie valsts ceļa Balvi – Kuprava. Šis autoceļš savieno 
divus valsts autoceļus Vīksna – Kuprava un Balvi – Kuprava. 
Pieslēguma punktā pie valsts ceļa Balvi – Kuprava tas savienojas ar 
Vīksnas pagasta autoceļu Pokuļeva – Miezāju kapi (C56). Miezāju 
kapsēta ir lielākā Vīksnas pagasta teritorijā, tajā ir apglabāti trīs 
konfesiju mirušie. Vēsturiski ir izveidojies, ka šo autoceļu Sprogas – 

2) Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes A4.1.1.4. „Energoefektīvu 
un viedu risinājumu ieviešana ielu 
apgaismojumam” projekta “Ielu 
apgaismojuma izbūvē” ietvaros ir plānota 
apgaismojuma sakārtošana Balvu un 
pilsētās, kā arī pagastos. Konkrētā iecere 
izvērtējama un īstenojama pieejamā 
finansējuma ietvaros. 

3) Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes A4.2.1. „Pašvaldības 
autoceļu tīkla saglabāšana, ceļu pārbūve, 
kvalitātes un drošības uzlabošana lauku 
teritorijās” projektā „Transporta 
infrastruktūras sakārtošana” ir ietvertas 
priekšlikumā norādītās nepieciešamās 
ieceres. Konkrētā iecere izvērtējama un 
īstenojama pieejamā finansējuma ietvaros. 

 

 

 

4) Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes A4.2.1. „Pašvaldības 
autoceļu tīkla saglabāšana, ceļu pārbūve, 
kvalitātes un drošības uzlabošana lauku 
teritorijās” projektā „Grants ceļu 
būvniecība un pārbūve” ir ietvertas 
priekšlikumā nepieciešamās ieceres. 
Ieceres tiks izvērtējamas un īstenojamas, 
ņemot vērā grants ceļu būvniecības 
nosacījumus, prioritātes un   pieejamā 
finansējuma apjomu. 
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Oknupe – Pokuļeva izmanto Sprogu, Kačupes, Aizezeres un citu 
Vīksnas pagasta ciemu iedzīvotāji, lai nokļūtu uz kapsētu. Savukārt 
Pokuļevas un Miezāju ciema iedzīvotājiem tas ir tuvākais autoceļš 
nokļūšanai uz Vīksnu. Autoceļš tiek intensīvi izmantots 
lauksaimniecībā. Aktīvākā kustība notiek tieši pavasarī un rudenī, 
tad kad ceļa seguma kvalitāte ir ļoti būtiska. Pašreiz ceļa 
nepārbūvētajā daļā lauksaimniecības tehnika regulāri veido dziļus 
iesēdumus,  kuros nokrišņu laikā uzkrājas ūdens. Sevišķi intensīva 
kustība ir līdz 3,2 km, kur atrodas bijusī Oknupes ferma – pašreiz 
saimniecības “Žogmales”, kas nodarbojas ar gaļas lopu audzēšanu. 
Autoceļš Sprogas – Oknupe – Pokuļeva savienojas ar pagasta 
autoceļu Smiltene -  Oknupe (B59). 

5) Sprogu ezera 2 atpūtas vietu labiekārtošana (pašvaldības zeme) ~ 12 
000 EUR 

Veikti sakopšanas un labiekārtošanas darbi. Teritorija regulāri tiek 
sakopta, attīrīta un pārraudzīta. Ir uzstādīti atpūtas soli un galds, 
izvietotas miskastes. Laika gaitā tie ir vizuāli un praktiski 
nolietojušies, ir nepieciešams tos atjaunot. Vēlams uzstādīt arī 
jaunus papildus solus, ierīkot jaunu un atjaunot esošo ugunskura 
vietu, kā arī izveidot ģērbtuvi un labierīcības. Uzstādīt rotaļu 
konstrukcijas bērniem, izveidot sporta treniņiem atbilstošas 
iekārtas, kā arī uzbūvēt lapeni  ar galdu un soliem. 

6) Tiltu uz pašvaldības ceļiem Vīksna – Zaļmežnieki un Sprogas – 
Oknupe – Pokuļeva,  pār Kurnas upi, remonts~ 90 000 EUR 

Abi tilti ir vienādi, ar virsmas laukumu 96 m², būvēti vienā laikā – ap 
1975.gadu un ir ļoti nolietojušies. Brauktuves virsmas dziļie 
bojājumi vairākas reizes jau ir laboti pašu spēkiem. Tiltiem ir 
jāatjauno hidroizolācija un braucamās daļas klātne visā laukumā. 
Margas bojātas un stipri korodējušas stiprinājuma vietās pie tilta 
malām un tās vairs nepilda savu funkciju, jo pret tām nevar droši 
atbalstīties. Tilta apakšā redzamas nesošo konstrukciju stiegras ar 
korozijas bojājumiem. Tiltu balsti vietām bojāti un redzams 
korozijas bojāts stiegrojums. Pirms diviem gadiem tiltus apsekoja 
un novērtēja būvniecības inženieris un Balvu novada pašvaldības 

 

 

 

 

 

 

 

5) Ņemts vērā. Precizēts Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātes A3.2.2.2. „Ūdens teritoriju 
un ūdensmalu labiekārtošana un publiska 
izmantošana, sadarbībā ar piekrastes zemju 
īpašniekiem” projekta „Novada ezeriem 
pieguļošo teritoriju labiekārtošana un 
pastaigu taku izveidošana”” rezultatīvais 
rādītājs, t.sk. ietverot Sprogu ezeru, un 
projekta finansējuma summa apmēru. 

 

6) Ņemts vērā. Precizēts Rīcības un investīciju 
plāns,  papildinot uzdevuma U4.2.1. 
„Pilnveidot satiksmes infrastruktūru un 
drošību” aktivitāti A4.2.1.1. „Pašvaldības 
autoceļu tīkla saglabāšana, ceļu pārbūve, 
kvalitātes un drošības uzlabošana lauku 
teritorijās” ar projektu  „Pašvaldības tiltu 
tehniskā stāvokļa novērtējums un pārbūve”, 
nosakot rezultatīvo rādītāju „Pārbūvēti tilti 
Balvu novadā, t.sk. pārbūvēts tilts pār Ičas upi 
Bērzpils pagastā, tilti pār Kurnas upi uz ceļiem 



53 

komunālinženieris  un ieteica remontu veikt tuvāko 5 gadu laikā, lai 
nesāktos neatgriezeniski konstrukciju bojājumi un tiem nebūtu 
jāveic kapitālā pārbūve. 

7) Vidi degradējošo privātīpašumā esošo ēku nojaukšana Vīksnas 
ciema centrā ~ 9 000 EUR 

Netālu no Stacijas pamatskolas Vīksnas filiāles, iepretim bērnu 
rotaļu laukumam atrodas privātmājas grausts, adrese “Šomājas”, 
Vīksna, Vīksnas pagasts, Balvu novads. Pēdējais īpašnieks dzīvoja 
ārzemēs, pēc īpašnieka nāves, mantinieki nav pieteikušies un 
īpašumu noformējuši kā savu, arī nekustamā īpašuma nodoklis 
netiek maksāts. To ir vajadzīgs demontēt un nojaukt. Graustu 
apmetums pamazām drūp, konstrukcijas ir kritiski nestabilas, ir 
bīstami, gar to pārvietoties. Teritorija ap graustiem ir aizaugusi un 
netiek kopta. Durvju un logu nav, līdz ar to brīvi pieejama ikvienam, 
ēka ir augsta un būvgružu sabrukšana var izraisīt letālas sekas, ja 
tajā brīdī kāds tur atrodas. Skolēni gar šo teritoriju dodas mājup, 
blakus esošajā teritorijā atrodas bērnu rotaļu laukums un neliela 
estrāde, neapdomīgas rīcības rezultātā var ciest bērni un arī 
pieaugušie, kā arī kāds iemaldījies mājdzīvnieks vai meža zvērs. 

8) Vietējās nozīmes aizsargājamā arhitektūras pieminekļa “Mežarijas 
vējdzirnavas” uzturēšana un saglabāšana ~323 000 EUR 

Vīksnas pagastā atrodas Mežarijas vējdzirnavas, kas ir vietējās 
nozīmes arhitektūras piemineklis, bet tas atrodas neapmierinošā 
stāvoklī (padziļinās mūra erozijas process un laukakmeņu 
izdrupšana no sienas konstrukcijām). Vairākas reizes ir saņemta 
informācija gan  no Valsts kultūras pieminekļu aizsardzības 
inspekcijas Latgales reģionālās nodaļas, gan no Nacionālā kultūras 
mantojuma pārvaldes  par to, ka veikt Mežarijas vējdzirnavu izpētes 
darbus, tehniskā stāvokļa apsekošanu, saglabāšanas pasākumu un 
konservācijas darbu rekomendāciju sagatavošanai, pieaicinot 
pieredzējušus speciālistus. Meklēt finansējumu un kvalitatīvi veikt 
neatliekamos konservācijas darbus. 

Vīksna-Zaļmežnieki un Sprogas-Oknupe-
Pokuļeva Vīksnas pagastā”. 

 

7) Viedoklis pieņemts zināšanai. Sniegts 
skaidrojums. Ņemot vērā, ka minētais 
objekts atrodas privātīpašumā, jautājums 
par sakārtošanu risināms ar citiem 
tiesiskajiem līdzekļiem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

8) Daļēji ņemts vērā. Rīcības un investīciju 
plāna aktivitātē A1.4.3.2. „Kultūras 
pieminekļu un sakrālā mantojuma kā 
kultūrvēsturiskā mantojuma daļas 
saglabāšana un attīstība” ir iekļauta projekta 
ideja „Dokumentācijas izstrādes kultūras 
pieminekļu saglabāšanai un iekļaušanai 
kultūras un ekonomikas apritē” ar rezultatīvo 
rādītāju „Izstrādātas kultūras pieminekļu 
saglabāšanas projekti”. Konkrētā projekta 
iecere ar minēto finansējuma apmēru nav 
atbalstīta. Minētais objekts ir valsts 
aizsardzībā esošs kultūras piemineklis. 
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3. pielikums. Latgales plānošanas reģiona atzinums 
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